
عضو هیات مدیره ســازمان ملی زمین و مســکن، گفت: تا به امروز 
اراضی ۱۱۶ هزار واحد مسکونی در قالب صنعت شهر به کارخانجات 
کشور تحویل داده شــده اســت.به گزارش خبرگزاری مهر، محمد 
بلوردی معاون ســازمان ملی زمین و مسکن، گفت: این طرح که به 
صنعت شــهر موسوم شده، شــرایطی را فراهم می کند تا کارکنان و 
کارگران صنایع کشــور صاحب خانه شــوند و این طرح تنها مربوط 
به شهرک های صنعتی نیست و تمام کارخانجات و صنایع کشور که 
تعداد زیادی نیرو داشته باشند را شامل می شود.معاون سازمان ملی 
زمین و مســکن در ادامه تاکید کــرد: در این طرح ابتدا کارخانجات 

از طریق مشــاورانی که انتخاب شده اند اقدام به جانمایی می کنند و 
مکان های مناســب را برای ســاخت این واحدها به مجری این طرح 
معرفی می کنند. اجرای این طرح لزوماً در کنار صنایع نیســت، بلکه 
این مکان ها باید حتماً باید شــرایط ایده آل را داشــته باشند و برای 
اجرای این طرح باید به طور قطع نقاط مناسبی جهت ساخت انتخاب 
شود.وی در پایان خاطرنشان کرد: اجرای این طرح با کمک مدیران و 
خود کارگران ساخته می شود و تاکنون در شهرهای مختلف ساخت 
این پروژه کلید زده شــده اســت. تا به امروز زمین ۱۱۶ هزار واحد 

مسکونی تحویل داده شده است.

اتمام ۱۰۰ پروژه  
نیمه تمام در حوزه 
بازآفرینی شهری

مدیرعامل شــرکت بازآفرینی شــهری ایران گفت: اتمام پروژه های 
نیمه تمام در برنامه بوده و در ســال جاری یکصد پروژه  نیمه تمام در 
حوزه بازآفرینی شهری به اتمام می رسد.به گزارش خبرگزاری مهر، 
محمد آئینی مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران، گفت: اکنون 
بیش از ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار بنای ناپایدار در کل کشور وجود دارد 
و در صورت عدم شتاب بخشی به نوسازی بافت های فرسوده هر یک 
به عنوان یک بمب ساعتی به شمار می رود که در مواقع بحران های 
طبیعی مانند سیل و زلزله جان تعداد زیادی از هموطنان را در معرض 
خطر قرار می دهد.مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران یکی از 
مهم ترین راهبردهای این شرکت را در کنار همکاری با شهرداری ها و 
سیستم بانکی، تدوین بسته های تشویقی برشمرد و گفت: در تدوین 

بسته تشویقی ۱۹ بندی کالبدی که سال گذشته به تصویب شورای 
عالی مسکن و شهرسازی رسید، همکاران خانم شرکت نقش پررنگی 
داشتند، در شــهر زنجان شاهد به ثمر نشســتن اجرای بسته های 
تشــویقی بودیم و ۷۷۰ واحد نوسازی مسکن در قالب ۲۶۰ پروژه با 
حضور مجازی رئیس جمهور و وزیر راه و شهرسازی به بهره برداری 
رســید.برنامه ریزی برای احداث ۵۰ مدرسه در بافت فرسوده شهرها 
وی با اشاره به اینکه یک سوم مدارس جدید باید در سکونتگاه های 
غیررسمی ساخته شود، عنوان کرد: شرکت بازآفرینی شهری ایران 
تاکنون بیش از ۸۰ مدرســه در کل کشــور احداث کرده و ساخت 
۵۰ مدرســه دیگر در دستور کار قرار دارد. آخرین مدرسه در نایسر 
سنندج پرجمعیت ترین سکونت گاه غیررسمی کشور ساخته شد که 
اکنون در چند شیفت از آن استفاده می شود، این امر نشان از توجه 
بیشتر به ســاخت مدارس دارد.اتمام پروژه های نیمه تمام در حوزه 
بازآفرینی اولویت می شودمدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران 
با بیان اینکه تمرکز شرکت در کنار نوسازی مسکن اتمام پروژه های 
نیمه تمامی اســت که منجر به ایجاد نشــاط و شادی ساکنان این 
بافت ها می شود، اظهار کرد: طبق بررســی های انجام شده تا پایان 
سال مالی ۱۴۰۲ می توانیم ۱۰۰ پروژه را به بهره برداری برسانیم و از 
همکاران شرکت می خواهم خارج از وظایف اداری خود مسؤولیت هر 
یک از این پروژه ها را بر عهده گرفته و آن را پیگیری کنند تا هر چه 

سریع تر به اتمام و بهره برداری برسد.
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ثبت شکایت داوطلبان شرکت در دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی که صلاحیت آن ها احراز نشده است، از امروز - یکشنبه 
- ۱۷ دی - آغاز شد.به گزارش ایسنا، عباس جوهری معاون سیاسی اجتماعی استانداری تهران گفت: از ۵ هزار و ۷۰۶ هزار نفر از داوطلبان 
شرکت در انتخابات مجلس شورای اسلامی، صلاحیت ۲ هزار و ۷۰۰ نفر تایید شده است. این تعداد در مقایسه با مدت مشابه رشد ۲ برابری 
را نشان می دهد.وی ادامه داد: داوطلبان شرکت در انتخابات مجلس شورای اسلامی که صلاحیت آن ها احراز نشده، از امروز یکشنبه تا سه 
شــنبه ۱۹ دی فرصت دارند به صورت غیرحضوری به ســامانه شورای نگهبان به نشانیdavtalab.shora.gc.ir مراجعه و اعتراض خود را ثبت 

کنند. شورای نگهبان ۳۰ روز فرصت اعلام نتایج رسیدگی به اعتراضات این افراد را دارد.

www.sobh-eqtesad.ir

آغاز ثبت شکایت داوطلبان احراز صلاحیت نشده انتخابات مجلس

info@sobh-eqtesad.ir

اتاق بازرگانی تهران 
خواستار تعطیلی شنبه به 

جای پنج شنبه شد

اتــاق بازرگانی تهران در بیانیه ای خطاب به دولت و مجلس، پیشــنهاد کرد در 
ساماندهی تعطیلات پایان هفته، افزایش این تعطیلات به روزهای جمعه و شنبه 
مدنظر قرار گیرد.به گزارش خبرگزاری مهر، نمایندگان بخش خصوصی در اتاق 
تهران، ضمن اعلام حمایت از اصلاح لایحه قانون مدیریت خدمات کشــوری و 
ساماندهی تعطیلات پایان هفته که هم اکنون در مجلس شورای اسلامی در دست 
بررسی است، خواستار قرارگیری تعطیلات پایان هفته در روزهای جمعه و شنبه 
شــدند.اعضای هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران در یک نشست فوق العاده، 
با تصویب این بیانیه، عنوان کردند که در راســتای حمایت از حقوق شهروندی، 
بهینه سازی حقوق نیروی کار و همگام سازی با بازارهای جهانی و مبادی گمرکی 
به منظور تســهیل فرایندهای تجــاری و مبادلات بین المللی، توســعه اقتصاد 
گردشــگری و ارتقای بهره وری، از این اقدام اصلاحی حمایت می کنند و انتخاب 
روز »شنبه« به عنوان دومین روز تعطیل هفته را در انطباق با ملزومات اقتصادی 
و تجاری می دانند.آنها انتخاب روز پنجشنبه برای این تعطیلات را موجب تحمیل 
هزینه های اجتناب پذیــر بر مراودات و تعاملات بین المللــی عنوان کردند و به 
نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی توصیه کردند جهت تقویت ارتباط با 
بازارهای منطقه، به عنوان هدف های تجاری اولویت دار، و سایر بازارهای جهانی، 
این پیشــنهاد را در اصلاح و تصویب نهایی قانون مدنظر قرار دهند.در این بیانیه 
آمده است: در سال های اخیر، فعالیت های اقتصادی بخش خصوصی که به تعبیر 
داهیانه مقام معظــم رهبری، اقتصاد مردمی نام گرفته، متأثر از افت و خیزهای 
داخلی و خارجی با مصائب متعددی در محیط کســب وکار مواجه بوده اســت.

رقابت پذیری و رشــد پایدار و فراگیر این بخش از اقتصاد کشور، در همان حال 
که با تشــدید تحریم های غیرقانونی، افزایش هزینه های ناشی از ناترازی انرژی، 
محدودیت های برخاسته از پیمان سپاری ارزی و اعمال قیمت گذاری دستوری به 
چالش فراخوانده شده، کم وبیش سهم خود را در پیشرفت اقتصاد کشور پاسداری 
کرده و نقش قابل توجهی در افزایــش درآمدهای ارزی از صادرات غیرنفتی در 
مسیر تحقق اقتصاد مقاومتی ایفا کرده است.فعالان اقتصادی بخش خصوصی به 
رغم همه دشواری ها و مرارت ها، خللی در عزم راسخ خود در دستیابی به اهداف 
دورتر راه نخواهند داد. انجام این رسالت دینی و ملی، در گرو تقویت همکاری و 
همدلی توأم با به خدمت گرفتن بینش، عقلانیت و دوراندیشی در تدوین، وضع 
و اجرای سیاســت های کلان اقتصادی اســت.نظر به این اقتضائات و با توجه به 
ضرورت اصلاح لایحه قانون مدیریت خدمات کشــوری و ســاماندهی تعطیلات 
پایان هفته در مجلس شورای اسلامی، اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
تهران در مقام نماینده بخش خصوصی این استان و در راستای حمایت از حقوق 
شــهروندی، بهینه ســازی حقوق نیروی کار و همگام سازی با بازارهای جهانی و 
مبادی گمرکی به منظور تسهیل فرایندهای تجاری و مبادلات بین المللی، توسعه 
اقتصاد گردشگری و ارتقای بهره وری، حمایت خود را نسبت به اصلاح این قانون 
اعلام می دارد.از آنجایی که هماهنگی با تقویم شرکای همسایه از الزامات سیاست 
تجاری هر کشــور به حســاب آمده و مانع از زیان و آثــار نامطلوب بر مبادلات 
بین المللی می شــود، بهره گیری از تجربه این دولت ها از جمله دستاورد آنها در 
هماهنگ ســازی روزهای تعطیل خود با بازارهــای منطقه ای و جهانی، ضروری 
است.با تکیه بر این آزموده ها، از یک سو بدیهی است که اعلام تعطیلی روزهای 
پنجشــنبه و جمعه، ایام کاری مشــترک با اغلب کشورهای جهان را به سه روز 
در هفته تقلیل داده و خســارت قابل توجهی به مبــادلات تجاری وارد خواهد 
آورد.از ســوی دیگر، در نظر گرفتن تعطیلی روزهای جمعه و شــنبه به ســبب 
تطابق زمانی با غالب کشورهای اسلامی و به خصوص جوامع همجوار، از تحمیل 
هزینه های اجتناب پذیر بر مراودات و تعاملات بین المللی مانع شده و شرط لازم 
جهت رونق بازارهای منطقه ای را برآورده می سازد. به این ترتیب، برگزیدن شنبه 
به منزله دومین روز تعطیــلات هفته در انطباق با ملزومات اقتصادی و تجاری، 
سنگ بنای کامیابی های پیش رو و زمینه ای برای تحقق اهداف توسعه ای خواهد 
بود.امید اســت با نظر به ملاحظات فوق، خانه ملت گامی بلند و مؤثر در جهت 
ارتقای حقوق شهروندی، توانمندسازی بنیان اقتصادی و بسترسازی برای بهبود 
تعاملات بین المللی پویا و پایدار به ســوی آینده ای روشن برای میهن عزیزمان 

بردارد؛ ان شاءالله.

گزیده خبر

تحویل اراضی ۱۱۶ هزار واحد مسکونی برای کارکنان صنایع کشور

در جلسه پیگیری موضوعات ویژه استان زنجان صورت گرفت؛

تامین مالی پروژه دو خطه کردن خط آهن قزوین - زنجان

حال منابع آبی تهران خوب 
نیست

رئیس سازمان توسعه تجارت ایران اعلام کرد

فرصت موافقت نامه تجارت آزاد با اوراسیا برای تولید داخلی

علی رغم اینکه بیش از ۱۰۰ روز از ســال آبی جاری می گذرد، وضعیت بارش های تهران مطلوب نیست و 
طبق آمار حتی در مقایسه با سال قبل از نصف هم کمتر است.به گزارش ایسنا، برخلاف پیش بینی های اولیه 
سازمان هواشناسی، بارندگی های کشور همچنان از شرایط مطلوبی برخوردار نیست و مجموع بارش ها در 
کل پهنه سرزمینی ۴۴.۳ درصد در مقایسه با میانگین درازمدت کاهش یافته است.در این میان، وضعیت 
بارندگی های اســتان تهران حتی از میانگین بارش های کل کشور نیز نامطلوب تر بوده است و در ۱۰۰ روز 

ابتدایی سال آبی جاری، حجم بارش ها در این استان ۵۷.۲ درصد در مقایسه.......

مدیرعامل پست بانک خبر داد

فعالیت بیش از ۶ هزار باجه بانکی در روستاهای کشور

واکنش قطعه سازان به تصمیم خودرویی وزارت صمت و عرضه اسباب بازی های قاچاق کشف شده به بازار!
شورای رقابت
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هر گونه عرضه خودرو خارج از مصوبه 
شورای رقابت تخلف است

سخنگوی شورای رقابت در واکنش به خبر عرضه ۱۲۰هزار خودرو با نرخ ۵ درصد زیر قیمت حاشیه 
بازار اعلام کرد که هر گونه عرضه خودرو خارج از دستورالعمل ۵۴۳ شورای رقابت غیرقانونی است.به 
گزارش خبرنگار مهر، صبح امروز برخی از رســانه ها به نقل از دبیر انجمن خودروسازان از توافقی بین 
انجمن قطعه ســازان، خودروســازان و وزارت صمت برای عرضه ۱۲۰ هزار خودرو با نرخ ۵ درصد زیر 
قیمت حاشــیه بازار خبر دادند.سپهر دادجوی توکلی سخنگوی شورای رقابت در واکنش به این خبر 
به مهر اعلام کرد که هر گونه عرضه خودرو خارج از دستورالعمل ۵۴۳ شورای رقابت غیرقانونی است.
وی تاکید کرد: هرگونه عرضه خارج از مصوبه تخلف است و هیچ تغییری در این رویکرد رخ نداده است.

آغاز ساخت ۲۰۰ هزار واحد نهضت ملی 
مسکن در شهرهای جدید

عمران شهرهای  مدیرعامل شــرکت 
جدید از آغاز فرآیند ساخت ۲۰۰ هزار 
واحد نهضت ملی مسکن در شهرهای 
جدید خبــر داد.به گزارش خبرگزاری 
مهــر، علیرضــا جعفــری مدیرعامل 
شرکت عمران شــهرهای جدید روند 
اجرای نهضت ملی مسکن در شهرهای 
جدید را تشریح کرد و گفت: هم اکنون 
۱۴۰ هزار واحد نهضت ملی مسکن در 
شهرهای جدید در حال ساخت است. 
با مجموع مدل های مختلف مشارکت، 
پروژه های خود مالکی و همچنین صدور پروانه، تعداد واحدهای در دست اجرای نهضت ملی در سراسر 
کشور به ۲۰۰ هزار واحد رســیده است.جعفری توضیح داد: تعدادی از واحدهای نهضت ملی مسکن 
در شــهرهای جدید تکمیل شده است و در حال آماده سازی و تکمیل زیرساخت ها و محوطه های آن 

هستیم که در ۳ ماهه ابتدای سال آتی تحویل خواهد شد.
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گزیده خبر

تأکید معاون اول رئیس جمهور 
بر مدیریت دقیق منابع آب

جلســه بررســی طرح های اضطراری آبرســانی به ریاســت معــاون اول 
رییس جمهور برگزار شــد.به گزارش ایســنا، محمد مخبر در این جلسه از 
مدیریــت منابع آب به عنــوان یک امر ضروری و مهم به ویژه در شــرایط 
خشکســالی کشور یاد کرد و گفت: وزارت نیرو باید با توجه به میزان اندک 
بارش ها،  مدیریت منابع آب و نظارت بر نحوه مصرف در بخش های صنعت، 
کشــاورزی و خانگی را به عنوان یک مأموریت مهم در دســتور کار داشته 
باشد.معاون اول رییس جمهور اظهار داشت: کم آبی مشکلی نیست که بتوان 
به ســادگی از کنــار آن عبور کرد و پیامدهــای آن را نادیده گرفت؛ از این 
رو باید بــرای مدیریت منابع آب و تأمین آب پایــدار، برنامه ریزی دقیقی 
داشته باشیم تا در فصل تابستان و پیک مصرف دچار مشکل نشویم.در این 
جلســه وزیر نیرو گزارشی از وضعیت آب سال جاری و طرح های اضطراری 
تأمین آب شــرب ارائه کرد و پس از بحث و بررســی تصمیمات لازم برای 
تأمیــن منابع مالی مورد نیاز اجرای این طرح های اضطراری اتخاذ شــد.در 
این نشست که رییس  ســازمان برنامه و بودجه نیز حضور داشت، گزارشی 
از آخرین اقدامات انجام شــده در راستای تأمین آب برخی مناطق و شهرها 
از جمله اســتان سیستان و بلوچستان و زاهدان ارائه شد که حفر و تجهیز 
بیش از ۱۰۰ حلقه چاه، احداث بیش از ۷۰ کیلومتر خط لوله آبرســانی و 
نصب ایستگاه های پمپاژ از جمله این اقدامات بود.همچنین در این گزارش 
اعلام شد که کار ساخت تجهیزات آب شیرین کن های منطقه ی سیستان به 
اتمام رســیده و به زودی حمل و انتقال آن به داخل کشور آغاز خواهد شد.

امیرعبداللهیان در تماس تلفنی همتای فرانسوی:

امنیت غزه و منطقه، بهم پیوسته است
وزیر امور خارجه کشــورمان 
در پاسخ به تماس تلفنی وزیر 
امــور خارجه فرانســه گفت: 
امنیت غــزه و کرانه و امنیت 
منطقه، بهم پیوســته اســت 
و جنــگ راه  حل نیســت.به 

گزارش خبرگزاری مهر، کاترین کولونا، وزیر امور خارجه فرانســه در تماس 
تلفنی با حســین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران، 
اقدام تروریســتی در گلزار شــهدای کرمان را محکوم کرد.وزیر امورخارجه 
فرانسه با ابراز نگرانی در خصوص افزایش شدت تنش ها در منطقه، خواستار 
نقش آفرینی جمهوری اســلامی ایران برای جلوگیری از گســترش دامنه 
درگیری ها شــد.امیرعبداللهیان در این گفتگو، ضمن مورد توجه قرار دادن 
اقدام دولت فرانسه در محکومیت حمله تروریستی اخیر در کرمان که منجر 
به شهادت جمعی از مردم شــد، ضرورت تلاش جامعه جهانی برای مقابله 
مؤثر و عملی با اشــکال مختلف تروریســم را مورد تاکید قرار داد.وزیر امور 
خارجه کشورمان در ادامه با اشاره به تحرکات فرانسه در موضوع فلسطین، 
توقف جنایات رژیم صهیونســیتی و نسل کشی های در حال انجام در غزه، 
لزوم اقدام عملی برای توقف کشتار غیر نظامیان، تسهیل ارسال کمک های 
بشــر دوســتانه، ممانعت از کوچ اجباری و واگذاری آینده فلسطین در یک 
روش دموکراتیک به خود فلســطینی ها را گامی مؤثر در پایان خشونت ها 
در منطقه دانست.امیرعبداللهیان افزود: تنها راه برای جلوگیری از گسترش 
درگیریهــا در منطقه و اســتقرار صلح پایدار در آن، لزوم توجه مســئولانه 
به ریشــه چالش ها و نیز عزم جدی برای کمک به حل آنها می باشــد.وزیر 
امور خارجه کشــورمان با اشــاره به قتل عام ۲۲ هزار غیر نظامی و زنان و 
کودکان در غزه، آمریکا و رژیم اســرائیل را عامل نســل کشی اخیر در غزه 
نامید و گفت: نمی توان بدون نگاه به اشــغالگری و با باز گذاشــتن دســت 
رژیم اســرائیل، ریشه های بی ثبات سازی منطقه را نادیده گرفت و در عین 
حال نگران امنیت دریای ســرخ و منطقه بود.امیرعبداللهیان افزود: امنیت 
غزه و کرانه و امنیت منطقه بهم پیوســته اســت و جنگ راه حل نیســت.

وزیر امور خارجه کشــورمان تصریح کرد: ایران صادق ترین حامی امنیت و 
ثبات در منطقه و جهان است.در این گفتگو طرفین ضمن توافق بر اهمیت 
اســتمرار گفتگوهای دیپلماتیک و تماس وزرای خارجه، بر لزوم رفع موانع 
موجود در مسیر مناسبات در فضای مبتنی بر احترام متقابل، تاکید کردند.

امیر حیدری: نیروی زمینی 
قدرتمندانه از مرزها حراست 

می کند

فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: هرگاه دشمنان علیه منافع ما رجزخوانی 
کردند، نیروی زمینی ارتش با قدرت در مرزها حاضر شده و پاسخ رجزخوانی 
دشــمن را داده است.به گزارش ایسنا، امیر ســرتیپ کیومرث حیدری در 
همایش بزرگداشــت مقام زن که در ســتاد فرماندهی این نیرو برگزار شد، 
با تسلیت شهادت تعدادی از هم وطنان در اقدام تروریستی اخیر در کرمان 
اظهار داشت: صراط مستقیم، مسیری است که خداوند متعال به هر بنده ای 
توفیق قرارگرفتن در این مســیر را داد، آن بنده رســتگار می شود. انبیاء و 
ائمــه، همه برای این آمدند که بندگان را به صراط مســتقیم هدایت کنند 
و امروز ولایت فقیه حجت و راهنمای ما به صراط مســتقیم اســت که باید 
شــکرگزار این نعمت بزرگ باشــیم.وی در بخش دیگری از سخنان خود با 
تبریک ایام میلاد با ســعادت حضرت فاطمه زهــرا )س( و روز مادر عنوان 
کرد: روز مادر، فرصتی برای پاسداشــت مقام شامخ مادر است و در این روز 
بایــد بیش از پیش به مقام والای مادر احترام گذاشــت و قدردان زحمات 
ایــن عزیزان بود.وی با اشــاره به مقابله نیروی زمینــی ارتش با منافقین و 
اشرار در مرزهای کشــور، گفت: بخشی از اقدامات نیروی زمینی، حفاظت 
و حراســت از مرزهاســت و هم اکنون یگان های مختلف نیروی زمینی در 
چهار گوشه کشــور حضور دارند. هرگاه دشمنان علیه منافع ما رجزخوانی 
کردنــد، نیــروی زمینی ارتــش با قدرت در مرزها حاضر شــده و پاســخ 
رجزخوانی دشمن را داده است.فرمانده نیروی زمینی ارتش در پایان گفت: 
البته فعالیت های نیروی محوری ارتش، محدود به مســایل نظامی نیست 
و در مواقــع مختلف نظیــر بلایای طبیعی مانند ســیل، زلزله و همچنین 
شــیوع بیماری کرونا، در خط مقدم کمک به مردم حضور داشــته اســت.

رییس مجلس گفت: ملت ایران یکپارچه بــا اعلام همدردی خود با خانواده های 
شــهدا و اعلام انزجار از عاملان و آمران تروریسم، بازوهای عملیات روانی ترور را 
ناکام گذاشتند.به گزارش خبرنگار مهر، محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور 
جلسه علنی امروز )یکشنبه ۱۷ دی ماه( مجلس شورای اسلامی، با اشاره به وقوع 
حادثه تروریســتی در کرمان، اظهار کرد: وقوع حادثه تروریستی انفجار در مسیر 
گلزار شهدای کرمان، ملت رشید ایران را داغدار و عمیقاً متأثر کرد.وی بیان کرد: 
این فاجعه، برآمده از قساوت قلب و بی رحمی دشمنان این کشور است و ثابت کرد 
که این جنایتکاران، برای راضی نگاه داشــتن کارفرمایان خود، از به خاک و خون 
کشیدن زنان و کودکان و غیرنظامیان هیچ پرهیزی ندارند.رییس مجلس شورای 
اســلامی ادامه داد: کشتار بی گناهان و افراد عادی، امضای مشترکی است که پای 
عملیات هــای گروه های تکفیری در منطقه، رژیم صهیونیســتی در غزه و ایالات 
متحده آمریکا در عراق و افغانســتان و سایر کشورهای جهان است و نشان از آن 
دارد که این جنایت ها هر چند که روکش های متفاوتی داشته باشند، اما از یک فکر 
پلید و غیر انســانی نشأت می گیرند.قالیباف تصریح کرد: این نکته نیز درس آموز 
اســت که در فضای مجازی نیز همان افرادی که جنایت های رژیم صهیونیستی و 
آمریکا را سفیدشویی می کنند، پس از وقوع عملیات ترور در کرمان نیز دست به 
کار شدند و تلاش کردند تا اتحاد ملی علیه تروریسم کور را تضعیف کنند که البته 
ملت ایران یکپارچه با اعلام همدردی خود با خانواده های شــهدا و اعلام انزجار از 
عاملان و آمران تروریسم، بازوهای عملیات روانی ترور را ناکام گذاشتند.وی افزود: 
لازم است دستگاه های مســؤول در پیاده سازی فرمان رهبر معظم انقلاب مبنی 
بر ســرکوب و مجازات عادلانه عاملان و آمــران این فاجعه اقدام کنند. همچنین 
کمیســیون امنیت ملی مجلس نیز با بررسی زوایای این فاجعه، گزارش آن را به 
مجلس شورای اســلامی ارائه کند.قالیباف گفت: ضمن عرض تسلیت به پیشگاه 
حضرت ولی عصر )عج(، مقام معظم رهبری، مردم ولایت مدار ایران و خانواده های 
شــهدای این حادثه، برای ارواح طیبه شــهیدان والامقام علــو درجات و رحمت 

واســعه و برای مجروحان شفای عاجل و کامل را از درگاه خداوند متعال مسألت 
می نمایم.رییس مجلس شــورای اسلامی در ادامه، متذکر شد: همچنین هفدهم 
دی ماه، سالروز اجرای طرح ننگین کشف حجاب به دست رضاخان یادآور شکست 
طرح های استعماری برای تضعیف خانواده های ایرانی و از بین بردن فرصت رشد 
زنان و دختران با گسترش فساد در جامعه است. خانواده ایرانی، بستر و منشأ رشد 
استعدادهای اعضای خانواده است و حیا، ستون نگهدارنده خانواده ایرانی در گذر 
قرن ها است.وی گفت: مجلس شورای اسلامی جهت قانونمند کردن فعالیت تمامی 
دستگاه ها در جهت تعمیق فرهنگ عفاف و حجاب، تصویب لایحه حجاب و عفاف 
را در دســتور کار قرار داد. این لایحه در مراحل پایانی اصلاحات در کمیســیون 
مربوطــه قرار دارد و به زودی پس از تأیید نهایی شــورای نگهبان به دولت ابلاغ 

خواهد شد.

امیر سرلشکر حسنی سعدی:

رشادت های دانشجویان دشمن را 
از دستیابی به اهداف خود ناکام 

گذاشت
جانشین فرمانده قرارگاه مرکزی خاتم الانبیاء )ص( گفت: رشادت های رزمندگان 
و دانشــجویان دانشگاه افســری امام علی )ع( در دوران دفاع مقدس دشمنان را 
از دســتیابی به اهداف شوم خود ناکام گذاشــت.به گزارش خبرگزاری مهر، امیر 
سرلشکر حسین حسنی سعدی، جانشــین فرمانده قرارگاه مرکزی خاتم الانبیاء 
)ص( در دوره هیئت معارف جنگ ســپهبد شهید صیاد شیرازی که در دانشگاه 
افســری امام علی )ع( برگزار شــد، گفت: همواره به دلیل توفیق پوشیدن لباس 

مقدس ســربازی خداوند متعال را شاکر هستم، چرا که این سعادتی بسیار بزرگ 
اســت و شما عزیزان باید به خود ببالید و افتخار کنید که این لباس مقدس را به 
تن کرده اید.وی با تأکید بر جدیت در فراگیری آموزش ها اظهار کرد: هنگامی که 
در دانشــگاه افسری امام علی )ع( مشغول تحصیل بودیم، با وجود اینکه هیچیک 
از ما دانشــجویان اطلاعی از اینکه جنگی در پیش اســت نداشــتیم، امّا تمامی 
آموزش هــا اعم از تئوری و عملی را با جدیت تمــام دنبال می کردیم و به همین 
دلیل توانســتیم در بزنگاه جنگ نهایت بهــره را از آن ها ببریم، بنابراین امیدوارم 
که شــما دانشجویان عزیز هم از فرصت حضور در اردوگاه ها حداکثر بهره را برده 
و آموزش ها را فرابگیرید و خود را کاملًا آماده کنید.امیر سرلشــکر حسنی سعدی 
با اشــاره به رشادت رزمندگان در طول دفاع مقدس بیان داشت: رژیم بعثی عراق 
در دوران دفاع مقدس بســیار مصمم بود تا آبادان را از میهن اسلامی ما جدا کند 
و برای نائل شدن به این هدف سرمایه گذاری بسیار عظیمی انجام داده بود، امّا با 
رشــادت های رزمندگان و نقشی که دانشجویان دانشگاه افسری امام علی )ع( در 
آن روزهای ســخت ایفا کردند از رســیدن به این هدف بازماند. چرا که اگر یاری 
خداوند متعال و سلحشوری های این جوانمردان نبود اکنون خوزستان جزو خاک 

ایران به حساب نمی آمد.

در جلسه پیگیری موضوعات ویژه استان زنجان صورت گرفت؛

تامین مالی پروژه دو خطه کردن خط آهن قزوین - زنجان
با دســتور رئیس جمهور موانع ســه موضوع ویژه و 
اولویت دار پروژه دو خطه کردن راه آهن قزوین-زنجان، 
احداث سد مشــمپا و معادن استان زنجان رفع و در 
مدار اجرا قرار گرفتند.به گزارش ایســنا، سید ابراهیم 
رئیســی در ادامه برنامه های دور دوم ســفر استانی 
دولت مردمی به اســتان زنجان با حضور در نشست 
پیگیری موضوعات ویژه استان، ضمن بررسی موانع و 
دلایل چرایی معطل ماندن برخی مسائل و موضوعات 
اولویت دار زنجان ضمن تعیین زمان، دســتورات لازم 
برای رفع این موانع را صادر و مســئولان مربوطه را به 
تسریع در اجرای این مسائل مکلف کرد.در این جلسه 
ابتــدا موضوع دوخطه کردن راه آهن قزوین-زنجان به 
عنوان یکی از مطالبات و خواســته های جدی مردم 
استان مطرح و موانع اجرای این طرح از جمله تامین 
اعتبار لازم برای احداث آن مورد بررســی قرار گرفت.

بر اســاس گزارش وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل 
شــرکت راه آهن، این پروژه به طول ۱۸۱ کیلومتر در 
دور اول ســفر استانی رئیس جمهور به استان بالغ بر 
۸۰۰ میلیارد تومان تخصیص اعتبار داشــته است که 
تاکنــون تنها نیمی از آن تحقــق یافته و تکمیل این 
پروژه نیازمند تخصیص اعتبار باقی مانده است که با 
دستور رئیس جمهور مقرر شد بخشی از آن از طریق 
اجرای قانون مولدســازی از سوی استانداری و مابقی 
از منابع وزارت راه و شهرســازی و اعتبارات سازمان 
برنامه و بودجه تامین شود.در ادامه این جلسه موضوع 
بلاتکلیفی طرح ســد مشــمپا با ۴۰ درصد پیشرفت 
فیزیکی مورد بررسی قرار گرفت.این پروژه که عملیات 
اجرایی آن از ســال ۹۲ آغاز شــده بود، در سال ۹۵ 
متوقف شــد.پس از ارائه گزارشات نمایندگان وزارت 
نیرو و رئیس ســازمان محیط زیست، با توجه به نیاز 

مبرم استان به منابع آبی و اهمیت این پروژه در تامین 
آب شــهروندان زنجانی و همچنین با توجه به اینکه 
ساخت سد دارای مجوز قانونی بوده، مقرر شد عملیات 
ساخت و تکمیل آن آغاز شود.در این جلسه همچنین 
موضوع اخذ مجوز محیط زیســتی بــرای ۱۰ معدن 

اولویت دار اســتان زنجان از جمله سنگ آهن ارجین، 
مس مشــکین، مس مــاری، مس قوزلــو، مس کرد 
کندی، آهن بلقیس، چینی تخته یورد، قره داش، بلند 
پرچین و گون مطرح شد که با موافقت رئیس سازمان 
حفاظت از محیط زیست مشکل مجوز ۵ معدن مرتفع 

شد و برای رفع مشکل مابقی معادن نیز معاون اجرایی 
رئیس جمهور مکلف شد با تشکیل تیمی مهندسی، 
نظرات کارشناســان سازمان محیط زیست را با قانون 
انطباق دهند تا طرح های باقی مانده معدنی نیز تعیین 

تکلیف شوند.

سخنگوی دولت گزارشی از اقدامات انجام  شده برای پیشبرد طرح »نهضت ملی مسکن« در استان 
زنجان ارائه کرد.به گزارش ایسنا، علی بهادری جهرمی در حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی 
ایکس، نوشت:» در ادامه اقدامات اجرایی دولت مردمی در جهت پیشبرد طرح نهضت ملی مسکن، 
روز گذشته نیز در دومین سفر استانی رئیس جمهور به زنجان، ۷ هزار و ۱۸۳ واحد مسکونی افتتاح 
و ۱۰ هزار و ۷۰۰ قطعه زمین برای ساخت مسکن تحویل واجدان شرایط شد.«سیدابراهیم رئیسی 
روز شــنبه - ۱۶ دی - در ادامه سفرهای استانی وارد زنجان شد تا دستور افتتاح و بهره برداری از 

بیش از ۳۰ هزار میلیارد تومان پروژه های عمرانی و اقتصادی را صادر کند.

هیئت اعزامی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی به کرمان با حضور در جمع خانواده های داغدار حادثه 
تروریستی، بر مجازات همه عاملان این فاجعه تاکید کردند.به گزارش ایسنا، هیات اعزامی کمیسیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی در پایان ماموریت خود در سفر به استان کرمان برای بررسی ابعاد حادثه تروریستی 

کرمان، در گلزار شهدای کرمان حاضر شدند.اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی ضمن ادای احترام به مقام شامخ سردار سلیمانی، با تعدادی از خانواده 
شهدای عملیات تروریستی کرمان گفت و گو کردند.همچنین هیات اعزامی به نمایندگی از سایر نمایندگان و رئیس مجلس با حضور در بیمارستان شهید باهنر کرمان 

از مجروحان حادثه تروریستی کرمان عیادت کرده و از نزدیک روند درمانی آنها را پیگیری کردند.

دولت چند واحد مسکونی در استان 
زنجان افتتاح کرد؟

حضور هیئت اعزامی کمیسیون امنیت در 
جمع خانواده حادثه تروریستی کرمان

قالیباف در صحن مجلس:

ملت ایران بازوهای عملیات روانی ترور را ناکام 
گذاشتند
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گزیده خبر واکنش قطعه سازان به تصمیم خودرویی وزارت صمت و شورای رقابت

میرمحمدی: سازمان برنامه و وزارت 
بهداشت به داد پزشکان برسند

دبیر انجمن قطعه سازان درباره اصلاح نحوه قیمت گذاری خودرو 
از سوی وزارت صمت و شورای رقابت توضیح داد: با اجرایی شدن 
این تصمیم مردم پس از ســال ها این امکان را پیدا می کنند که 
مجددا خودرو را از در کارخانه و با قیمتی مناسب نسبت به بازاری 
که مبتلا به واســطه گری است، خریداری کنند.به گزارش ایسنا، 
شورای رقابت در جلســه ۶۳۲ روز سه شنبه هفته گذشته خود،  
اصلاحاتی در دســتورالعمل قیمت گذاری خودروها اعمال کرد و 
بر اســاس آن، اعضای شــورای رقابت چهار اصلاح درباره فرآیند 
محاســبه و ابلاغ قیمت ها،  مشمولان قانون حمایت از خانواده و 
جمعیت و دارندگان خودروهای فرسوده،  سامانه یکپارچه و اختیار 
پیشنهاد برای تنظیم بازار بر اساس کف عرضه، را در دستورالعمل 
۵۴۳ اجرا کردند.بر اساس این اصلاحات، از این پس نظارت شورا 
درباره محاســبه و ابلاغ محاسبه،  پســینی بوده و وزارت صمت 
مکلف اســت قیمت های محاسبه شده توسط سازمان حمایت را 
راســا ابلاغ کند؛ چنانچه شورای رقابت در نحوه  اجرا، شاهد ایراد 
باشد، ورود خواهد کرد.همچنین بندی به دستورالعمل اضافه شده 
که بر اســاس آن، وزارت صمت می تواند پیشنهادی جهت خروج 
برخی خودروها از شــمول ضابطه قیمتی ماده ۳ و شرایط طرف 
تقاضای موضوع ماده ۴ دستورالعمل، با تعیین کف مقدار عرضه 
به شــورا ارائه دهد و شورا پس از بررسی در این مورد، اعلام رای 
کند.البته گفتنی است که پس از اصطلاحات صورت گرفته، بحث 
بر ســر تغییر متولی قیمت گذاری خودرو و واگذاری از شــورای 
رقابت به وزارت صمــت پیش آمد؛ که در این رابطه طبق تاکید 
صریح شورای رقابت، شورا از بازار خودرو خارج نشده و همچنان 
دســتورالعمل ۵۴۳ با نظارت شــورای رقابت، همچون گذشته 
اجرایی می شــود.همانطور که اشاره شد، در فرآیند قیمت گذاری 
خودرو، وزارت صمت می تواند و مختار است که بر اساس برنامه ها 
و مســتنداتی که دریافت کرده، به شورای رقابت پیشنهاد دهد؛ 
این پیشنهاد در شــورای رقابت مجدد مورد بررسی قرار خواهد 
گرفت؛ چنانچه مورد تایید اعضای شــورای رقابــت قرار گیرد، 

مصوب خواهد شــد.بالاخره مردم از در کارخانه خودرو می خرند  
پیرامون این موضوع، آرش محبی نژاد- دبیر انجمن صنایع همگن 
نیرومحرکه و قطعه سازان خودرو کشــور- در گفت وگو با ایسنا، 
گفــت: در صورت اجرای کامل تصمیمــات اخیر، نقدینگی بازار 
خودرو از دســت مردم و مشــتریِ واقعی، به صورت مستقیم به 
صنعت کشور تزریق می شود و قطعه سازان و خودروسازان امکان 
و انگیزه بیشتری برای افزایش تولید، با هدف عرضه مازاد خودرو 
نسبت به برنامه جاری پیدا می کنند.برنده اصلی مردم و مشتریِ 
واقعــی وی برنده اصلی اجــرای دو تصمیم اخیر وزارت صمت و 

شورای رقابت را مردم و متقاضیان واقعی خودرو دانسته و گفت: 
متاسفانه طی ســال های اخیر، پراکندگی در تصمیم گیری برای 
صنعت خودرو سبب شده بود تا بر اساس رویه های غیرکارشناسی 
صنعت و بازار خودرو دچار تلاطم شــود، بــه گونه ای که مردم  
قیمت محصولات داخلی خودروســازان را به چشــم می دیدند 
اما برای خرید باید ١٠ ها میلیون تومان بیشــتر، به واسطه های 
بازار پرداخت می کردند. بازگشت سرمایه های بر باد رفته صنعت 
خودرو در بورس  محبی نژاد با اشــاره اینکه علاوه بر مشتریان و 
متقاضیان واقعی، سهامداران صنعت خودرو نیز با توجه به افزایش 

تولید، کاهشی شدن زیان انباشته و در ادامه سودآور شدن صنعت 
خودرو، به حقوق خود در این سرمایه گذاری خواهند رسید گفت: 
از سوی دیگر با توجه به اینکه خودروسازان به نوعی رهبر سنتی 
بازار سرمایه هستند، می توان امیدوار بود شاخص های بورس نیز 
از ایــن رویداد تاثیر مثبت بگیرند. این مقام صنعتی، تاکید کرد: 
تصمیم های اخیر وزارت صمت و شــورای رقابت می تواند نقطه 
عطف تاریخی برای صنعت خودرو باشد تا این صنعت از مشکلات 
ناشــی از خودتحریمی ها و سیاست گذاری های پراکنده داخلی و 

همچنین تصمیمات اشتباه رهایی پیدا کند.

یکی از اعضای کمیســیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی در تذکری با 
هشدار درباره خروج پزشکان متخصص و عمومی از سیستم دولتی به سمت سیستم 
خصوصی گفت: اگر ســازمان برنامه و بودجه و وزارت بهداشــت به داد این عزیزان 
نرسد، مردم مستضعف متضرر می شوند.به گزارش ایسنا، جلیل میرمحمدی نماینده 
مردم تفت و میبد و عضو کمیســیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی در 
جلسه روز یکشنبه ١۷ دی ١۴٠۲ صحن مجلس در تذکری به روسای سازمان های 
برنامه و بودجه و اداری و استخدامی گفت: حدود ١٠ الی ١۲ سال است که یکسری 
معلــم را تخت عنوان معلمان خرید خدمات به کارگیری شــدند و ظرفیت خالی 
کلاس های درس توسط این عزیزان پر شده است و امروز در دورترین نقاط کشور در 
روستاها از ظرفیت آنها استفاده می شود.وی افزود: این شوخی نیست که یک حقوق 
نیم بند ۶ الی ۷میلیون تومانی نزدیک به ۳ ماه اســت که به این عزیزان پرداخت 
نشــده و وضعیت استخدامی آنها نیز بلاتکلیف است؛ در این زمینه انتظار داریم که 
کمیسیون آموزش جدی تر به موضوع ورود کند و این دل نگرانی را برای این عزیزان 
برطرف کننداین نماینده مجلس شــورای اسلامی همچنین با بیان اینکه »پاداش 
پایان خدمت مجموعه وزارت بهداشــت و درمان نزدیک  به یک سال و ۷ ماه است 
که پرداخت نشده اســت«، عنوان کرد: نمی دانم که از چه شرعی پیروی می کنیم 
که حقوق مکتسبه یک بازنشسته بعد از این همه مدت پرداخت نمی کنیم؟ همین 
موضوع شــامل حال آموزش و پرورش هم می شــود و باید به داد این مردم رسید.

میرمحمدی در تذکر دیگری خطاب به ســازمان برنامه و بودجه و وزارت بهداشت، 
اظهار کرد: پزشــکان متخصص و عمومی که مطب ندارند و با بخش خصوصی کار 
نمی کنند و با یک دهم یا یک پانزدهم بخش خصوصی تعرفه می گیرند، نزدیک به 
یک ســال است که کارانه ای دریافت نکردند. والله که این پزشکان در حال رفتن از 
سیســتم دولتی به سمت خصوصی هســتند؛ اگر به داد این عزیزان نرسید، مردم 

مستضعف متضرر می شوند.

مرکز پژوهش های مجلس در گزارشی اعلام کرد: در مواقع برخورد با اسباب بازی های 
قاچاق سخت گیری کافی انجام نشده و بخش زیادی از اسباب بازی های قاچاق کشف 
و ضبط شده، دوباره وارد بازار می شود.به گزارش خبرگزاری مهر، مرکز پژوهش های 
مجلس در گزارشــی به واکاوی چالش های صنعت اســباب بازی و ارائه راهکارهای 
تقنینی پرداخته اســت.در ابتدای این گزارش آمده اســت که اسباب بازی محصولی 
فرهنگی و از مهم ترین عوامل الگوساز و تأثیرگذار در شکل گیری شخصیت و پرورش 
خلاقیت و مهارت های کودکان و نوجوانان و حتی بزرگســالان است. صنعت اسباب 
بازی نیز ازجمله صنایع فرهنگی و خلاق است که با تنوع بالای خود گستره وسیعی 
از علایق و سلایق را در بستر سرگرمی و رفتارسازی فرهنگی در برگرفته و از گردش 
مالی قابل توجهی نیز در صنعت سرگرمی برخوردار است. در بازار اسباب بازی ایران، 
مغایرت ها و کمبودهای اطلاعاتی پرشماری در آمارهای موجود، قابل تشخیص است.

با این حال، در مجموع ســهم پایین تولیدات داخلی استنباط می شود. در بعُد اسناد 
و مصوبات نیز رویکرد سیاســتی مشخص و هدفمندی قابل دریافت نیست و به طور 
کلی به سیاستگذاری در این حوزه کم توجهی شده است.در بخشی از این گزارش در 
مورد اسباب بازی های قاچاق تاکید شده که در میان کالاهای قاچاق موجود در کشور 
کالایی مانند اسباب بازی وجهه آسیب زنندگی بیشتری دارد )برای مثال در مقایسه 
با لوازم خانگی(. به این ترتیب در مواقع برخورد با چنین اســباب بازی هایی ســخت 
گیری کافی انجام نشده و بخش زیادی از اسباب بازی های قاچاق کشف و ضبط شده، 
به روش های مختلفی مانند فروش از طریق مزایده سازمان جمع آوری و فروش اموال 
تملیکی دوباره وارد بازار می شود. این اسباب بازی ها علاوه بر اینکه ضربه ای جدی بر 
پیکره تولیدکنندگان واقعی وارد می کند از لحاظ فرهنگی نیز عمدتاً حاوی ارزش ها و 
نمادهای آسیب زا و مهاجم است.از سویی دیگر میزان تقاضای موجود در بازار اسباب 

بازی کشور ایجاب می کند که واردکنندگان توزیع کنندگان و فروشندگان برای تأمین 
نیاز بازار به کالاهای قاچاق روی بیاورند. در این راســتا نیاز اســت که سیاست ها و 
اقدامات مدنظر بر افزایش کمی و کیفی تولیدات داخلی متمرکز شــده تا به تدریج 
کالاهای تولید داخل جایگزین کالاهای قاچاق شوند، البته طی سال های فعالیت حوزه 
اسباب بازی در کشور با اقدامات انجام شده و شرایط به وجود آمده )از قبیل افزایش 
تولیدکننــدگان داخلی، ایجاد محدودیــت در واردات و بالا رفتن نرخ ارز(، به تدریج 
سهم کالاهای تولید داخل در بازار رشد قابل توجهی یافته و از میزان بسیار اندک زیر 
١٠ درصد به حدود یک ســوم و حتی طبق برخی آمارهای اعلامی که پیشتر اشاره 
شد نزدیک به پنجاه درصد از بازار اسباب بازی رسیده است. با این حال، چه از لحاظ 
ذائقه و گرایش مخاطبان و چه از لحاظ گردش مالی اسباب بازی های قاچاق همچنان 
حضوری مؤثر و چشمگیر در بازار اسباب بازی کشور دارند.از این منظر، اصلی ترین و 
اولویت ترین چالش های صنعت اسباب بازی عبارتند از برخوردار نشدن صنعت اسباب 
بازی از تسهیلات بخش فرهنگ، کاستی های جدی در نظام آماری و مدیریت دانش، 
رعایت نشــدن حقوق مالکیت معنوی تولیدکنندگان داخلی و رواج کپی غیرقانونی، 
خلأ نظام صنفی صنعت اسباب بازی، سهم بالای کالای قاچاق در بازار و کم توجهی 
به پیوســت نگاری و بازارپردازی فرهنگی.با تمرکز بر مســائل یادشده، راهکارهایی 
شامل افزودن محصولات اسباب بازی به فهرست کالاهای فرهنگی مشمول تسهیلات 
مالیاتی، ایجاد نظام آماری و بســترهای مشورتی و توسعه دهنده )نظیر استارت آپ 
و انکوباتور(، صیانت از حقوق مالکیت معنوی طراحان و تولیدکنندگان با بهره گیری 
توأمان از ابزارهای سلبی و ایجابی، تشکیل و تقویت نظام صنفی صنعت اسباب بازی، 
مقابله با کپی غیرقانونی و قاچاق و طراحی الزامات و مشــوق های تقویت پیوســت 

فرهنگی پیشنهاد می شود.

زنجان- وزیر صنعت، معدن و تجارت از طرح توسعه شرکت کاغذسازی در زنجان با سرمایه گذاری ۲۲٠ میلیون 
دلاری بازدید کرد.به گزارش خبرنگار مهر، عباس علی آبادی ظهر شــنبه در جریان دور دوم سفر استانی دولت 
ســیزدهم به استان زنجان، از شرکت کاعذسازی واقع در شهرک صنعتی شماره یک زنجان بازدید کرد.گفتنی 
است، این شرکت جزو واحدهای بزرگ صنعت بازیافت و تولید انواع ورق های کارتن بسته بندی در کشور بوده و 
در حال حاضر روزانه ۵٠٠ تن تولید داشــته و حدود ١۳٠٠ نفر در آن مشغول به کار هستند.به گفته مسوولان 
این شرکت، با تکمیل طرح توسعه این مجموعه، تولید آن تا سه برابر افزایش یافته و ظرفیت اشتغال زایی برای 

١٠٠٠ نفر دیگر فراهم خواهد شد.

یک عضو هیات رئیســه مجلس شــورای اسلامی ســوال منطقه ای نماینده آبادان از 
وزیر امور اقتصادی و دارایی را اعلام وصول کرد.به گزارش ایســنا، محمد رشیدی در 
جریان جلسه علنی امروز مجلس، سوال منطقه ای جلیل مختار نماینده آبادان از وزیر 
اموراقتصادی و دارایی را به شــرح زیر اعلام وصول کرد:سوال منطقه ای جلیل مختار 
نماینده مردم آبادان از وزیر امور اقتصادی و دارایی در خصوص علت عدم فعال شدن 

گیت های ورود و خروج در منطقه آزاد اروند و اداره کل گمرکات کشور

بازید وزیر صمت از طرح توسعه واحد 
کاغذسازی در زنجان

اعلام وصول سوال نماینده 
آبادان از وزیر اقتصاد

آرامش نسبی در بازار ارز تا 
پایان سال

یک کارشناس اقتصادی با بیان اینکه امسال از نظر ارزی طی شش سال گذشته 
باثبات ترین سال خواهد بود، گفت: همان روندی را که از ابتدای سال مشاهده 
کردیم و یک آرامش نســبی داشتیم، تا پایان ســال هم ادامه خواهد داشت.

حســن حسن خانی در گفت وگو با ایسنا، درباره موضوع ارزپاشی از سوی بانک 
مرکزی که برخی مطرح می کنند عامل کنترل این روزهای نرخ ارز بوده است، 
گفــت: بعضی عنوان می کنند که چون حجم خالص دارایی های خارجی بانک 
مرکــزی کاهش پیدا کرده، پس بانک مرکزی ارزپاشــی می کند، اما ای حرف 
از اســاس غلط اســت، زیرا خالص دارایی های خارجی بانک مرکزی معادل با 
ذخایر خارجی بانک مرکزی نیســت. بنابراین اینکه دولت ارزپاشی می کند و 
به جمع آوری ریال می پردازد، به دلیل فقر داده از ســوی افراد و رســانه هایی 
اســت که اغراض سیاسی دارد.وی با بیان اینکه بانک مرکزی امروز از دو منظر 
نسبت به گذشته وضعیت بسیار خوبی در سیاست گذاری دارد، افزود: منظر اول 
کاهش آرام آرام اثرات تحریم اســت. باز شدن دست صرافی های تراستی  بانک 
مرکزی کشــور در جابه جایی ارز. مســاله دوم قیمت نفت و حجم فروش نفت 
ایران و چشم انداز قیمت نفت است. امروز به دلیل مناقشات یمن و مسائلی که 
در تنگه باب المندب رخ می دهد،  چشم انداز قیمت جهانی نفت رو به بالاست و 
دیگر رو به کاهش نیست.این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه در حال حاضر 
فروش نفت ایران روزانه بیش از١.۳ میلیون بشــکه در روز اســت، گفت: اگر 
قیمت نفت به مرز ١٠٠ دلار در هر بشــکه برسد، با احتساب فروش میعانات، 
فقط درآمد نفتی و فرآورده های نفتی کشــور بــالای ۶٠ میلیارد دلار خواهد 
بود. این شــرایط با زمانی که در ســال ١۳۹۹ کل درآمدهای حاصل از فروش 
نفت و میعانات ما حدود هشــت میلیارد دلار بود،  بسیار متفاوت است.ذخایر و 
چشــم انداز قیمت نفت، برگ برنده بانک مرکزی حسن خانی خاطرنشان کرد: 
مهم ترین مساله ای که امروز دست بانک مرکزی را برای احیای اقتدار خودش 
باز کرده، ذخایر و چشم انداز قیمت نفت است. اینکه در مرکز مبادله طلا و ارز 
تکنیک هایی رخ می دهد که ما ابزارهای مشتقه ارزی ایجاد کرده که انتظارات را 
مدیریت کنیم هم می تواند مزید بر علت باشد، اما اصل ماجرا چیز دیگری است. 
وی ادامه داد: زمانی که بانک مرکزی ذخایر و تکیه گاه بلندمدت نداشته باشد، 
به خصوص در شرایط تحریم، به صرف ابزارهای مشتقه ارزی نمی توان انتظارات 
را مدیریت کرد. پشــت بانک مرکزی باید به یک میزان از ذخایر گرم باشــد و 
تکیه گاه داشته باشد که امروز وجود دارد؛ امروز هم حجم ذخایر بانک مرکزی 
به نســبت قابل قبولی است در مقایسه با سال های تحریم و هم چشم انداز بازار 
جهانی نفت و میزان فروش ایران مثبت است و امید می رود که آینده روشنی 
داشته باشــیم.این کارشناس اقتصادی در ماه های گذشته و به خصوص از یک 
ســال قبل تا امروز، عده ای قیمت های نجومــی و دلار بالای ۷٠ هزار تومان و 
قیمت های تخیلی خودشان را رسانه ای می کردند و امنیت روانی مردم را به هم 
می ریختند، اما امروز شاهد تحقق هیچ کدام از آن پیش بینی ها نیستیم. بانک 
مرکزی از منظر تقویت ذخایر خارجی خود می تواند اقتدار از دســت رفته اش 
را احیا کند، کمااینکه احیا هم کرده اســت و می تواند مداخلات موثری داشته 
باشــد. مداخلات بانک مرکزی در بازار ارز با منابع خود بازار اثر مثبت دارد، نه 
اینکه بخواهد ارزپاشــی کند.حسن خانی در پاســخ به اینکه اگر قیمت نفت و 
فروش نفت ایران افزایش نداشــته باشد، شــرایط به چه نحو خواهد بود، بیان 
کرد: الان هم اگر با همین منوال پیش برویم، شرایطمان نسبت به سال ١۳۹۹ 
عالی محسوب می شود. چون در آن سال ما نفتی نمی فروختیم، فروش نفتمان 
حدود ۳٠٠ هزار بشــکه در روز بود یعنی حدود یک ششم امروز و قیمت نفت 
هم در برهه ای به کمتر از ۳٠ دلار رســیده بود. چشم انداز روشن در مقایسه با 
١۳۹۹ وی خاطرنشــان کرد: بنابراین امسال و چشم انداز سال های آینده ما با 
سال ١۳۹۹ که هم تقاضای جهانی نفت به دلیل کرونا کاهش یافته و هم شدت 
تحریم ها علیه ایران به اوج خود رسیده بود،  به هیچ عنوان قابل مقایسه نیست 
و چشم انداز روشنی خواهد بود. ضمن اینکه اتفاقات خوبی هم در داخل کشور 
افتاده، به خوبی توانستند با هماهنگی قوا، وزارت صمت، جهاد کشاورزی، بانک 
مرکزی تعامل کرده و ترازنامه را کنترل کنند.این کارشــناس اقتصادی درباره 
پیش بینــی خود از روند قیمت دلار در آینده بیان کرد: من فکر می کنم همان 
روندی را که از ابتدای ســال مشــاهده کردیم و یک آرامش نسبی داشتیم، تا 
پایان ســال هم ادامه خواهد داشت.حســن خانی در پاسخ به اینکه آیا همانند 
سال های گذشــته، در روزهای پایانی سال شاهد افزایش قیمت نخواهیم بود، 
گفت: تلاطمات ارزی معمولا در ماه های مهر و آبان رخ می داد. در برخی سال ها 
هم اســفند دچار تلاطم ارزی می شــدیم اما نه در همه سال ها. می توان گفت 
امســال از نظر ارزی طی شــش سال گذشته باثبات ترین ســال خواهد بود و 
آرامشی که در بازار ارز امسال شاهد بودیم را در این سال ها نداشتیم و این نشان 
می دهد که حکمرانی ارزی کشــور در حال تقویت اســت و این اطمینان را به 
مردم می دهم که امسال، سال آرامی در حوزه ارز و تلاطمات اقتصادی خواهد 
بود و اثرات تحریم هم کم کم از بین می رود و کشــور به شــکوفایی اقتصادی 

می رسد و شاهد رونق تولید خواهیم بود.

عرضه اسباب بازی های قاچاق کشف شده به بازار!
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گزیده خبر

میانگین مصرف روزانه بنزین 
به ۱۱۳ میلیون لیتر رسید

مدیرعامل شــرکت ملــی پالایش و پخــش فرآورده های نفتــی ایران از 
بهره برداری بخشی از واحدهای کیفی سازی طرح توسعه و تثبیت ظرفیت 
پالایشگاه نفت آبادان تا پایان امسال خبر داد و گفت: میانگین مصرف بنزین 
در دی ماه امسال به ۱۱۳ میلیون لیتر در روز رسیده است.به گزارش ایسنا، 
جلیل ســالاری بعداز ظهر روز شــنبه، ۱۶ دی ماه در حاشیه آیین امضای 
قرارداد واگذاری ۴۵۰ هکتار از اراضی منطقه ویژه اقتصادی به منظور احداث 
پتروپالایشگاه شهید سلیمانی، در جمع خبرنگاران اظهار کرد: مصرف بنزین 
کشــور در ماه های گذشته به طور میانگین روزانه حدود ۱۱۶ میلیون لیتر 
بــود که این مقدار در روندی کاهشــی، در ماه جاری به ۱۱۳ میلیون لیتر 
رســیده است و اگر روند همچنان کاهشی باشد، امیدواریم بتوانیم مصرف 
را مدیریت کنیم.وی افزود: نزدیک به ۵۵ درصد از خودروهای کلان شهرها 
فرسوده هستند که مصارف بالایی دارند و نیاز است جایگزینی این خودروها 
انجام شــود تا در بحث ناترازی تأثیرگذار باشــد.معاون وزیر نفت در امور 
پالایش و پخش همچنین از اجرای برنامه هایی برای افزایش ظرفیت تولید 
بنزین کشــور خبر داد و گفت: در طرح توسعه و تثبیت ظرفیت پالایشگاه 
آبادان، بخشــی از طرح های توســعه کیفی تا پایان امسال به بهره برداری 
می رســد که به دنبــال آن ظرفیت تولید این پالایشــگاه حدود ۲ میلیون 
لیتر افزایش می یابد، همچنین در پالایشــگاه اصفهان نیز افزایش ظرفیت 
تولید حدود ۳ میلیون لیتری بنزین پیش بینی شــده است که امیدواریم 
آن هم به زودی محقق شود.ســالاری تأکید کــرد: به موازات آن طرح های 
جامع کیفی سازی نفت کوره پالایشگاهی را نیز در حال اجرا داریم که برای 
نخستین بار در کشور با استفاده از ظرفیت های شرکت های دانش بنیان در 
حال اجرا هستند.طبق اعلام وزارت نفت، وی تصریح کرد: اجرای طرح های 
کیفی سازی نفت کوره کمک مؤثری به تأمین سوخت نیروگاهی کشور در 

سال آینده می کند.

تا ۱۱ سال آینده

تولید سوخت فسیلی در فرانسه 
۴۰ درصد کاهش می یابد

فرانسه قصد دارد سهم سوخت های فسیلی در سبد مصرف انرژی خود را از 
بیش از ۶۰ درصد فعلی، به ۴۰ درصد تا سال ۲۰۲۵ کاهش دهد.به گزارش 
ایســنا، اگنس پانیه روناچر، وزیر گذار انرژی فرانســه در مصاحبه با نشریه 
»لاتریبون دیمانش«، با بیان مطلب فوق، لایحه برنامه ریزی شــده درباره 
حاکمیت انرژی فرانسه را تشریح و اظهار کرد که هدف، افزودن ۱۳ گیگاوات 
ظرفیت از سال ۲۰۲۶ است.این وزیر فرانسوی گفت: برنامه ها برای ساخت 
شش راکتور هسته ای جدید کافی نیســت زیرا این نیروگاه های تاریخی تا 
ابد دوام نخواهند داشــت.بر اساس گزارش بلومبرگ، امانوئل مکرون، رئیس 
جمهور فرانســه برنامه هایی را در فوریه ســال ۲۰۲۲ برای به سازی صنعت 
اتمی فرانسه اعلام کرد. وی خواستار انجام مطالعات برای هشت راکتور دیگر 
شد که به ۱۳ گیگاوات قید شده در لایحه برنامه ریزی شده مربوط هستند 

که قرار است پانیه روناچر ماه جاری به هیات دولت ارائه کند.

هوشمندسازی توزیع 
گاز آغاز شد

مدیر عامل شرکت ملی گاز از آغاز پروژه هوشمندسازی نظام توزیع گاز در 
کشور خبر داد و گفت: این پروژه در ۶ استان به صورت پایلوت آغاز شده و در 
تلاش هستیم قبل از سال جدید اجرایی شود.به گزارش ایسنا، مجید چگنی 
امروز در مراســم آیین امضای توافق نامه همکاری مشترک در زمینه بومی 
سازی تجهیزات و اقلام راهبردی صنعت گاز با بیان اینکه اجرای این پروژه 
ملی نیازمند ۴ میلیارد دلار اســت، اظهار کرد: با اولویت شرکت های دانش 
بنیان کنسرسیومی را تشکیل داده ایم تا با همکاری آنها کار را پیش ببریم.

وی افزود: پس از اجرای این پروژه در ۶ اســتان به صورت پایلوت، این طرح 
را در تمام اســتان ها اجرایی خواهیم کرد و اولویت ما این است که شرکت 
های دانش بنیان در این حوزه نقش آفرینی کنند.به گفته وی اروپا، روسیه 
و چین در این حوزه پیشگام هستند و ما نیز با توان شرکت های دانش بنیان 
این پروژه را اجرایی خواهیم کرد و شــاید لازم باشد از مشاوران خارجی نیز 
استفاده کنیم، در این حوزه نیز صحبت هایی صورت گرفته تا با کمک دانش 

بنیان ها کار را پیش ببریم.

حال منابع آبی تهران خوب نیست
علی رغم اینکه بیش از ۱۰۰ روز از سال آبی جاری می گذرد، 
وضعیت بارش های تهران مطلوب نیست و طبق آمار حتی 
در مقایسه با ســال قبل از نصف هم کمتر است.به گزارش 
ایســنا، برخلاف پیش بینی های اولیه ســازمان هواشناسی، 
بارندگی های کشور همچنان از شــرایط مطلوبی برخوردار 
نیست و مجموع بارش ها در کل پهنه سرزمینی ۴۴.۳ درصد 
در مقایســه با میانگین درازمدت کاهش یافته است.در این 
میان، وضعیت بارندگی های اســتان تهران حتی از میانگین 
بارش های کل کشور نیز نامطلوب تر بوده است و در ۱۰۰ روز 
ابتدایی سال آبی جاری، حجم بارش ها در این استان ۵۷.۲ 
درصد در مقایســه با متوسط دوره مشــابه درازمدت کمتر 
شــده است.بررسی های آماری ۵۰ سال اخیر نشان می دهد 
که متوسط حجم بارش های یکســاله استان تهران ۲۸۰.۴ 
میلی متــر بوده اما میــزان بارندگی هایی کــه در ۱۰۰ روز 
نخســت سال آبی جاری در این استان رخ داده، فقط ۳۳.۹ 
میلی متر معادل ۱۲.۱ درصد بارندگی های سالانه است.میزان 
بارش ها در این کلان شهر از ابتدای سال آبی جاری تاکنون 
۶۷ درصد در مقایسه با میانگین دوره مشابه درازمدت کمتر 
شده اســت.همچنین طبق آخرین آمار از سدهای پنجگانه 
تهران میزان حجم کل مخازن ســدهای اســتان تهران در 
حال حاضر ۲۷۳ میلیون متر مکعب می باشد که این میزان 
در سال گذشته ۲۶۲ میلیون متر مکعب بوده است. اکنون 
حجم آب موجود در مخزن ســد امیرکبیر و سد طالقان به 
ترتیب ۵۳ و ۱۶۶ میلیون متر مکعب اســت.از بین سدهای 
پنجگانه حجم ذخیره آب سد لار سال گذشته ۱۴ میلیون 
مترمکعــب بوده که در مقایســه با موجــودی ۱۲ میلیون 
مترمکعبی فعلــی، ۲ میلیون مترمکعب کاهش را نشــان 
می دهد و حجم آب ســد ماملو نیز از ۴۶ میلیون مترمکعب 
سال گذشته، به ۲۷ میلیون مترمکعب رسیده و این درحالی 
است که حجم ذخیره آب سد لتیان در مقایسه با روز مشابه 

سال گذشته با ۱ میلیون متر مکعب کاهش به ۱۵ میلیون 
مترمکعب رسیده است.با توجه به کاهش منابع آبی در پشت 
ســدهای پنجگانه تهران، شــاهد ادامه روند خشکسالی و 
افزایش دما در پایتخت هستیم در این شرایط لازم است که 
به مدیریت مصرف توجه شود.در همین راستا اخیرا محسن 
اردکانی - مدیرعامل آبفای استان تهران از آغاز دوباره طرح 
برخورد با مشــترکان بدمصرف خبر داد و گفت: این طرح 

الزام قانونی دارد و شــامل مشترکانی می شود که بیشتر از 
دوبرابر الگو آب مصرف می کنند.به گفته وی خانوارهایی که 
تا الگوی ماهانه آب مصرف کنند »خوش مصرف«، آن دسته 
از مشــترکان که بین ۱۲ تا ۲۴ مترمکعب یعنی تا دو برابر 
الگو مصرف کنند، »پرمصرف« و مشــترکانی که بیش از دو 
برابر الگو مصرف کنند »بدمصرف« هستند.اردکانی ادامه داد: 
مشــترکان بدمصرف در مرحله اول این طرح با اخطار، در 

مرحله دوم با قطع موقت آب و در مرحله سوم با محدودیت 
بیشــتر مواجه خواهند شد و با اداراتی که مصارف بیشتر از 
حد مجاز دارند با اســتناد به مصوبه شورای مدیریت بحران 
استانداری برخورد قاطع انجام می شود.  وضعیت منابع آبی 
تهران هر روز وخیم تر می شود و لازم است در این شرایط به 
جز تمرکز روی مدیریت مصرف مسوولان نیز فکری به حال 

منابع آبی پایتخت کنند.

ایسنا/خوزســتان مدیرعامل سد و نیروگاه مسجدسلیمان از پایان تعمیرات سالیانه واحدهای سه و چهار 
نیروگاه و راه اندازی موفقیت آمیز آن ها و اتصال به شــبکه سراســری خبر داد.افشین قلی پور اظهار کرد: 
واحدهای سه و چهار نیروگاه مسجدسلیمان به منظور تعمیرات سالیانه و انجام پروژه های تعریف شده در 
تاریخ یازدهم آبان ماه سال جاری از مدار خارج شدند و طی دو ماه با تلاش شبانه روزی کارشناسان شرکت 
تولید و تعمیرات در یازدهم دی ماه با موفقیت به پایان رسید.وی افزود: در عملیات تعمیرات سالیانه علاوه 
بر برنامه همیشگی بازرســی از قسمت های مختلف واحدها مانند توربین، ژنراتور، شیر پروانه ای، گاورنر، 
ترانس های قدرت و … پروژه های مهمی همچون اجرای پروژه سیســتم هوادهی به رانر واحد سه، تعمیر 
و نصب درایو کلید قدرت ژنراتور واحد ســه و تعمیر کارت ها و راه اندازی سیستم تحریک واحد چهار نیز 
انجام شد.به گزارش ایسنا، بنابر اعلام سازمان آب و برق خوزستان، قلی پور گفت: نیروگاه مسجدسلیمان 

با هشت واحد ۲۵۰ مگاواتی نقش موثری در تولید انرژی و پایداری شبکه سراسری برق کشور دارد.

قرارداد واگذاری زمین پتروپالایشــگاه شهیدسلیمانی بین سازمان توسعه و نوســازی معادن و صنایع معدنی )ایمیدرو( 
و شــرکت پتروپالایش شهید سلیمانی امضا شــد.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از وزارت نفت، بر پایه این قرارداد که 
بعدازظهر امروز )شنبه، ۱۶ دی ماه( با حضور جلیل سالاری، معاون وزیر نفت در امور پالایش و پخش و محمدرضا موثقی نیا، 
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و مدیرعامل ایمیدرو امضا شــد، ۴۵۰ هکتار از اراضی منطقه ویژه اقتصادی به منظور 
احداث پترو پالایشگاه شهید سلیمانی در اختیار شرکت پالایشی شهید سلیمانی قرار خواهد گرفت.احداث پترو پالایشگاه 
شهید ســلیمانی در دهمین نشست شورای اقتصاد در روز چهارشــنبه )دهم آبان ماه( تصویب شده بود.طرح ۳۰۰ هزار 
بشکه ای پترو پالایشگاه شهید سلیمانی نخستین پروژه صنعت نفت در حوزه تلفیق پالایش و پتروشیمی است که هدف 

از احداث آن، ایجاد ارزش افزوده و جلوگیری از خام فروشی برای هم سویی با نگاه دولت و پیش بینی سند تحول است.

اتصال ۲ واحد نیروگاهی سد مسجدسلیمان به 
شبکه سراسری

قرارداد واگذاری زمین پتروپالایشگاه شهید 
سلیمانی امضا شد

عضو اتاق بازرگانی گفت: به دلیل هزینه بالای ذخیره سازی گاز توسط صنایع امکان پذیر 
نیست،زیرا به سرمایه گذاری سنگین نیاز دارد و برای اقتصاد تولید مقرون به صرفه نیست.

رضا پدیدار عضو اتاق بازرگانی در گفت وگو با خبرنگار مهر با اشــاره به مقرون به صرفه 
نبودن ذخیره سازی گاز خاطر نشان کرد: صنایع نمی توانند ذخیره سازی انجام دهند. باید 
مخازن ذخیره سازی ال ان جی و ال پی جی را تهیه کنند که چنین چیزی عرف نیست. 
ذخیره سازی گاز را باید شرکت ملی گاز در مخازن زیر زمینی خود انجام دهد اتفاقی که 
در جای جای دنیا می افتد.به گفته عضو اتاق بازرگانی، صنایع ظرفیت ذخیره ســازی گاز 
را ندارنــد و زیرا در صورت چنین اقدامی نیــاز به مخازن بزرگ و پر هزینه ال پی جی و 

سی ان جی نیاز دارند که بسیار هزینه بر است. همچنین لازم به ذکر است که صنایع در 
حال حاضر از گاز طبیعی استفاده می کنند.پدیدار اضافه کرد: البته ذخیره سازی محدود 
امری مرســوم اســت که در مخازن ال پی جی و سی ان جی برای زمانی محدود ذخیره 
گاز داشــته باشند.وی در خاتمه با اشاره به اینکه ذخیره سازی گاز در مخازن زیر زمینی 
توسط دولت ها در جهان نیز امری پذیرفته شده است، خاطر نشان کرد: با ذخیره سازی 
گاز در دوران ســرد سال از آن اســتفاده کنند و به دلیل پر هزینه بودن آن برای صنایع 
هزینه بر و امکان پذیر نیست زیرا به سرمایه گذاری سنگین نیاز دارد و برای اقتصاد تولید 

مقرون به صرفه نیست.

مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای تهران از نصب ۷۳۶ دســتگاه کنتور حجمی هوشمند 
روی چاه های پروانه دار از ابتدای ســال جاری تاکنون خبر داد.به گزارش خبرگزاری مهر 
به نقل از شــرکت آب منطقه ای تهران، بهزاد پارسا با اعلام مطلب فوق، اظهار داشت: با 
توجه به وضعیت بحرانی افت سطح آب زیرزمینی و برداشت های بی رویه و بدون برنامه 
از آبخوان هــا و همچنین به منظور امکان مدیریت منابع آب و کنترل میزان بهره برداری 
از چاه های پروانه دار و کمک به تعادل بخشی منابع آب های زیرزمینی دشت ها، ضروری 
اســت کلیه چاه های پروانه دار به کنتور حجمی و هوشــمند مجهز گردند.وی در ادامه 
افزود: امورهای منابع آب شرکت آب منطقه ای تهران در راستای انجام تکالیف قانونی و با 
پیگیری های به عمل آمده نسبت به نصب ۷۳۶ دستگاه کنتور حجمی و هوشمند توسط 
مالکین با مصارف صنعت، خدمات، کشــاورزی و خانگــی حوزه عملکرد اقدام و این گام 
مهمی در جهت مدیریت مصرف بر منابع آب زیرزمینی است.پارسا با تاکید بر اینکه نصب 

کنتور هوشمند بر روی چاه های دارای 
پروانه بهــره برداری، یکی از پروژه های 
مهم طرح تعادل بخشــی بوده تصریح 
کــرد: به منظور کنترل برداشــت آب 
از چاه ها در قانــون توزیع عادلانه آب 
به نصب کنتورهای هوشــمند حجمی 
توسط مالکان تصریح شده است.مدیر 

عامل شرکت آب منطقه ای تهران با بیان اینکه بیشترین تعداد نصب کنتورهای هوشمند 
توســط امورهای منابع آب تهران و پردیس و ورامین انجام شده است، خاطر نشان کرد: 
شرکت آب منطقه ای تهران بر اساس قانون با هرگونه تخلف در زمینه آب های سطحی و 

زیر زمینی با اهتمام جدی برخورد قانونی خواهد کرد.

ذخیره سازی گاز توسط صنایع مقرون به صرفه نیست

از ابتدای سال جاری تاکنون انجام شد؛
نصب ۷۳۶ کنتور حجمی هوشمند روی چاه های مجاز
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گزیده خبر

در سال اول طرح کاشت مردمی یک میلیارد درخت محقق شد

تولید حدود ۳۰۰ 
میلیون اصله نهال

معاون امور جنگل ســازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور گفت: برای 
سال اول طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت قرار بود ۲۵۰ میلیون اصله 
نهال تولید شود که تاکنون بیش از این مقدار یعنی حدود ۳۰۰میلیون اصله 
نهال تولید شــده است.به گزارش ایسنا، نقی شعبانیان در پنجاه و هفتمین 
جلســه طرح مردمی کاشــت یک میلیارد درخت اظهار کرد: از یک طرف 
منابع طبیعی مورد اســتفاده قرار می گیرد و نیاز به بازسازی و احیا دارد و 
از طرف دیگر مشــکلات زیست محیطی رو به افزایش است و تنها راه برون 
رفت از این معضلات زیســت محیطی کاشت درخت است.وی ادامه داد: در 
ســال ۱۴۰۱ به دستور رییس جمهوری و در ۱۵ اسفند ۱۴۰۱ این طرح به 
صورت جدی شروع شد. در برنامه اول توسعه در سال  ۱۳۶۸ تا ۱۳۷۲ بیش 
از ۷۰۰ میلیون نهال تولید  و کاشته شد. در برنامه دوم توسعه ۵۰۰ میلیون 
اصله نهال، در برنامه ســوم ۳۲۰ میلیون، سال چهارم  ۲۰۰ میلیون، سال 
پنجم  ۱۶۰ میلیون و در برنامه ششم  ۱۵۰میلیون اصله نهال تولید و کاشته 
شد که این ســیر نزولی بیشتر به دلیل اعتبارات مالی بود ولی از آن طرف 

می بینیم که در این مدت مشکلات زیست محیطی نیز بیشتر شده است.
وی تصریــح کرد: این طرح از ابتدای ۱۴۰۲ دنبال می شــود و قرار اســت 
طی مدت ۴ ســال با مشارکت مردم یک میلیارد نهال در سرزمین تولید و 
در عرصه های مختلف کاشــته شود. همچنین برای سال اول قرار بود ۲۵۰ 
میلیون اصله نهال تولید شــود که تاکنون بیــش از این مقدار یعنی حدود 
۳۰۰میلیون اصله نهال تولید شــده است.وی در پایان گفت: در حال حاضر 
فصل کاشــت این نهال هاست. کشــور ما از نظر زیرساخت ها و نهالستان ها 
جزو ۱۰ یا شاید ۵ کشور اول در دنیا است ولی این زیرساخت ها کمتر مورد 

استفاده قرار می گیرد.

ایلان ماسک جنجال جدید به پا کرد
بعضی از اعضای هیات مدیره شــرکت خودروسازی تســلا نگران هستند که ایلان 
ماســک در هنگام توییت زدن، احتمالا تحت تاثیر مــواد مخدر قرار دارد.به گزارش 
ایســنا، روزنامه وال استریت ژورنال به نقل از منابع آگاه نوشت: اعضای هیات مدیره 
تســلا در خفا، نگران هستند که ایلان ماسک هنگامی که در سال ۲۰۱۸ توییت زد 
قصد دارد این شــرکت خودروســازی برقی را خصوصی کند، تحت تاثیر مواد مخدر 
بوده است.ماســک که در آن زمان رئیس تسلا بود، در اوت سال ۲۰۱۸ هنگامی که 
به یکباره در توییتر اعلام کرد قصد دارد تســلا را در قیمت ۴۲۰ دلار )رقمی که به 
ماریجوانا اشــاره داشت( خصوصی کند، سهامداران این شرکت را شوکه کرد.با وجود 
گزارش هایی که مدعی شــده بودند مدیرعامل تسلا، این موضوع را یک هفته پیش 
از ارســال توییت خود، با هیات مدیره در میان گذاشــته است، اعضای هیات مدیره 
تســلا از پیام ماسک غافلگیر شدند.ماســک پس از این توییت، با روزنامه نیویورک 
تایمز مصاحبه  کرده و گفته بود مدیریت تســلا، طاقت فرســا بوده و سال گذشته، 
دشوارترین و دردناک ترین سال زندگی حرفه ای او بوده است. این مصاحبه همچنین 
شــامل گزارشــی درباره این بود که چگونه هیات مدیره تسلا در خصوص استفاده 
ماسک از قرص آمبین و این که آیا این موضوع ممکن است در عادت های توییت  زنی 
آخرشب ماسک نقش داشته باشد، نگران بود.منابع آگاه به وال استریت ژورنال گفتند 
که ماســک ممکن است هنگام مصاحبه با نیویورک تایمز تحت تاثیر دارو بوده باشد 
و افزودند که تیم ارتباطی تســلا، حتی نمی دانست که او قصد دارد با یک خبرنگار 
گفت وگو کند.هر چند ماسک گفته اســت که مصرف داروهای غیرقانونی را دوست 
ندارد، امــا این میلیاردر، به صورت تفریحی از موادی ماننــد ماری جوانا و دوزهای 
کوچک کتامین برای درمان افسردگی استفاده کرده است. طبق گزارش وال استریت 
ژورنال، ماسک در یک مهمانی در لس آنجلس که خود میزبان آن بود، قرص استفاده 
کرده بود و در سال ۲۰۱۹ در مکزیک، مواد روانگردان مصرف کرده بود.شاید مصرف 
مواد مخدر در فضای بازیگران قدرتمند سیلیکون ولی رایج باشد امااستفاده غیرقانونی 
از مواد مخدر می تواند برای فردی مانند ایلان ماســک که شرکت موشکی اسپیس 
ایکس وی، به میلیاردها دلار در قراردادهای دولتی متکی اســت، مایه نگرانی باشد.

طبق اعلام اداره خدمات بهداشت روانی و سوء مصرف مواد آمریکا، برای دریافت این 
قراردادها، شرکت ها ملزم به رعایت قانون محل کار بدون مواد مخدر هستند.بر اساس 
گزارش بیزنس اینسایدر، توییت سال ۲۰۱۸ ماسک هم تبعات خاص خود را داشت.

رئیس سازمان منابع طبیعی:

اعتبار طرح کاشت یک میلیارد 
درخت هنوز تخصیص نیافته است

رئیس سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور با اشاره به اینکه هنوز اعتبار 
طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت تخصیص نیافته است تاکید کرد که 
از حالا برای تولید نهال های سال بعد اقدام کنیم.به گزارش ایسنا، عباسعلی 
نوبخت در پنجاه و هفتمین جلسه طرح کاشت مردمی یک میلیارد درخت 
با اشاره به اعتبار این طرح گفت: اعتباری که برای طرح کاشت مردمی یک 
میلیارد درخت در نظر گرفته شــده، هنوز تخصیص داده نشده است؛ ولی 
همچنان پیگیر آن هستیم. ســازمان برنامه و بودجه نیز قرار است به طور 
کامل اعتبارات را تخصیص دهد.وی افزود: باید با کمک بســیج برای سال 
۱۴۰۲، مفهوم درختکاری را به درخت داری تغییر دهیم، زیرا  هر چه درخت 
بکاریم خوب است، ولی هر آنچه را که حفظ کنیم نتیجه  بخش خواهد بود.

رئیس ســازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور افزود: برای حفظ امنیت 
زیســتی به مردم تعهد می دهیم که ۴ سال بعد از انجام کار، آمار نهال های 
باقــی مانــده را به مــردم اعلام کنیم.وی با اشــاره به اینکه بایــد از تمام 
ظرفیت های کشــور در این بخش استفاده شــود، اظهار کرد: ۷۲ روز کاری 
داریم و باید ۱۵۰ میلیون اصله نهال بکاریم. اگر ۱۵۰ میلیون را تقســیم بر 
۳۳ اداره کل استان ها کنیم، هر استان باید ۴ میلیون و ۵۰۰ هزار اصله نهال 
بکارد. این یعنی از امروز در هر استان باید ۶۳ هزار و ۱۳۱ اصله نهال کاشته 
شــود و کار از امروز جدی گرفته شود.نوبخت تصریح کرد: عرصه هایی که 
برای کاشت درخت انتخاب می شود، بر مبنای  سند پشتیبانی  علمی و فنی 
بوده و باید عرصه های کاشــت نیز رعایت شود.رئیس سازمان منابع طبیعی 
خاطرنشان کرد: برخی استان ها در کاشت درخت خوب کار کرده اند. برخی 
از برنامه عقب هستند، ولی تعهد داده اند که خودشان را به برنامه برسانند و 
برخی نیز کاشت را به اتمام رساندند.وی در ادامه گفت: امیدواریم اسفندماه 
وزارت جهاد کشــاورزی و ســپاه بتوانند گزارش خوبی از این بخش داشته 
باشــند.نوبخت در پایان با بیان اینکه هر اســتان باید بین ۱ تا ۱.۷ میلیون 
گودبرداری انجام دهد، تاکید کرد: از طرفی باید از حالا برای تولید نهال های 

سال بعد اقدام کنیم.

رئیس انجمن تولیدکنندگان شیرخشک خواستار شد

قیمت شیرخشک نوزاد بر اساس مستندات تعیین شود
رئیس انجمن تولیدکنندگان شیرخشــک نوزاد با اشاره به 
اینکه جهت تسویه حســاب مابه التفاوت نرخ ارز، ۸ ماه به 
کارخانجات فرصت داده شــود تــا بتوانند از محل فروش 
کالا به قیمت جدیــد، بدهی خود را پرداخت کنند،گفت: 
با توجه بــه حجم نقدینگی مورد نیاز، حتما خط اعتباری 
جدیدی به کارخانجات تخصیص داده شود و قیمت گذاری 
انواع فرآورده های شیرخشــک اطفال بر اساس مدارک و 
مستندات روز انجام شود.هانی تحویل زاده در گفت وگو با 
ایسنا، با بیان اینکه کارخانجات داخلی شیرخشک اطفال 
با تمام ظرفیت مشــغول به کار هستند، اظهار کرد: اخیرا 
ســازمان غذا و دارو نرخ ارز واردات مواد اولیه شیرخشک 
اطفال را ۲۸ هــزار و ۵۰۰ تومان اعلام کرده که بلافاصله 
بعد از این اقدام، بانک مرکزی نیز طی بخشــنامه ای اعلام 
کرد، مهلت تســویه حساب مابه التفاوت ارز ترجیحی فقط 
دوماه است.وی ادامه داد: این یعنی مواد اولیه ای که قبل از 
تغییــر نرخ ارز در کارخانجات موجود بوده و محموله هایی 
که از قبل با نرخ ۴۲۰۰ تومانی خریداری و هنوز از گمرک 
ترخیص نشــده اند، مشمول تغییر نرخ قرار گرفته و تولید 
کننده مکلف اســت ظرف دو ماه مابه التفاوت ارز ۲۸ هزار 
و ۵۰۰ تومانی و ۴۲۰۰ تومانــی را بپردازد.رئیس انجمن 
تولیدکنندگان شیرخشــک نوزاد اضافه کــرد: حال آنکه 
فرآیند تولید محصول، آزمایشات مربوطه، تحویل محصول 
به شــرکت پخش، توزیع در داروخانه ها، تســویه حساب 
داروخانه با شــرکت پخش و نهایتا تسویه حساب شرکت 
پخش با تولیدکننده در حــدود ۸ ماه به طول می انجامد 
و پرداخــت مابه التفــاوت ظرف ۲ ماه اعمــال برای هیچ 
تولیدکننده ای میســر نیست ه با یان وجود کارخانجات را 
با مشــکل مواجه خواهد کرد.وی تصریح کرد: نرخ ارز ۲۸ 
هــزار و ۵۰۰ تومان ۷ برابر نرخ ارز ۴۲۰۰ تومانی اســت، 
بنابراین نقدینگی مورد نیــاز کارخانجات به منظور خرید 
ارز جهت تامین مواد اولیه نیز ۷ برابر شــده که تامین این 
حجــم از نقدینگی برای تولید کننــده داخلی امکان پذیر 
نیست.  به گفته وی تغییر نرخ ارز به صورت خیلی سریع 

و ناگهانی اتفــاق افتاد و در نتیجــه قیمت گذاری جدید 
شیرخشــک کودک نیز  با توجه به مدارک و مســتندات 
بهمن ماه سال گذشته تعیین و اعلام شده است. بنابراین 
قیمت های کنونی بر مبنای محاسبات کارشناسی و دقیق 
نبوده و از این جهت تولیدکنندگان را با مشــکلاتی مواجه 
خواهد کرد.تحویل زاده با بیان اینکه واردات شیرخشــک 
اطفال به کشوری که ۱۵ سال است به خودکفایی در این 
حوزه رســیده، نه تنها کمکی به رفــع معضل نکرده بلکه 
به نوبه خود مشــکلاتی را ایجاد کرده است، اظهار کرد: از 
مهم ترین آنها می توان به مواردی همچون قیمت بالا، عدم 
قابلیت مصرف و سلب فرصت  رشد از برندهای ایرانی اشاره 

کــرد.وی در ادامه گفت: هم اکنون مقادیر قابل توجهی از 
محصول وارداتی به دلیل عدم تایید نتایج آزمایشگاهی قابل 
توزیع و مصرف نبوده و در شــرکت های پخش باقی مانده 
است.تحویل زاده با اشاره به اینکه واردات شیرخشک اطفال 
اولا برای کشور و صنعت داخلی بسیار گران تمام می شود 
و ثانیا به دلیل شــتابزدگی و عجله، از کیفیت مطلوب در 
تولید برخوردار نیســت، افزود: شیرهای وارداتی معمولا از 
استوک کارخانجات خارجی که روی دست تولیدکننده آنها 
مانده بوده و تاریخ مصــرف آن در حال انقضا بوده، تامین  
شده است. به  طور کلی شیرخشــک های وارداتی نه تنها 
مشکلی از کمبود را حل نکرد بلکه ارزبری ۳ برابر و مصرف 

یارانه بالاتر را به دولــت تحمیل کرد.بنابر گفته این فعال 
بخش خصوصی  در بخش توزیع مشکل و نارسایی خاصی 
دیده نمی شــود.رئیس انجمن تولیدکنندگان شیرخشک 
نوزاد افزود:در حال حاضر موجودی تمامی برندهای داخلی 
نســبت به دو ماه قبل بهتر شــده ولــی در عین حال در 
بسیاری از استان ها موجودی انواع شیرخشک از برندهای 
مختلف متغیر است. همچنین با توجه به اینکه داروخانه ها 
ملزم شده اند  بخشــی از قیمت شیرخشک فروخته شده 
را از بیمه ســلامت دریافت کنند، مشــکلاتی برای عرضه 
ایجاد شده اســت.وی عنوان کرد: اغلب داروخانه ها خرید 
شیرخشــک را به دلیل ۲ نرخی بــودن فروش و پرداخت 
قسمتی از وجه آن توسط بیمه به نصف کاهش داده اند که 
این امر ناشی از بدهی های معوقه بیمه ها بوده و داروخانه ها 
کماکان منتظر مشخص شــدن وضعیت نحوه محاسبه و 
مدت تسویه بیمه با داروخانه ها هستند. همچنین عده ای 
از آنهــا هم اعلام کرده اند در صورت تســویه بالاتر از یک 
ماه، به طور کلی شیرخشــک را از سبد خرید خود حذف 
خواهند کرد. از طرفی مشــکلات ثبت در سامانه تیتک و 
بروز مشــکل در اعلام قیمت دولتــی و آزاد در نرم افزار و 
خطاهایی که مکــررا در ســامانه رخ می دهد.تحویل زاده 
با بیــان اینکه بازرســی های نابه هنــگام از داروخانه ها و 
برخوردهایــی که به گفته داروخانه داران نامناســب بوده، 
افزود: ایــن موضوع باعث گلایه و تضعیــف انگیزه خرید 
شیرخشــک از سوی داروخانه ها شده است.  وی در بخش 
دیگری از صحبت هایش به ارائه راهکارهایی برای رفع این 
مشکلات پرداخت و گفت: جهت تسویه حساب مابه التفاوت 
نرخ ارز، ۸ ماه به کارخانجات فرصت داده شود تا بتوانند از 
محــل فروش کالا به قیمت جدید، بدهی خود را پرداخت 
کنند. همچنین با توجه به حجم نقدینگی مورد نیاز، حتما 
خط اعتباری جدیدی به کارخانجات تخصیص داده شود و 
به طور فوری قیمت گذاری انواع فرآورده های شیرخشــک 

اطفال بر اساس مدارک و مستندات روز انجام شود.

رئیس ســازمان توسعه تجارت ایران با اشــاره به اهمیت افزایش صادرات کالاهای با 
ارزش افزوده بالاتر و دانش بنیان و لزوم تنوع بخشی کالاها و بازارهای صادراتی، انعقاد 
موافقت نامه تجارت آزاد با اوراســیا را فرصتی برای افزایــش رقابت پذیری واحدهای 
تولیدی، صنعتی و مشوقی برای ورود به بازارهای صادراتی عنوان کرد.به گزارش ایسنا، 
مهدی ضیغمی در »برنامه ســومین همایش فصلی شــورای انجمن های علمی ایران، 
راهبردهای توســعه صنعتی« با اشاره به موانع رشد صادرات کشور، درون گرایی صنایع 
تولیدی در کشــور را یکی از این چالش های موجود عنوان کرد و در تشــریح دلایل 
درون گرایی صنایع تولیدی در کشور، ورود دشوار به بازارهای صادراتی به واسطه موانع 
و تحریم و وجود بازار تضمین شــده داخلی را عاملی دانســت که باعث شده، صنایع 
رغبت چندانی برای صادرات نداشته  باشند. معاون وزیر صمت با اشاره به موانع و دیوار 
تعرفه ای که همواره در مســیر تجارت وجود داشته است، به موافقت نامه تجارت آزاد 
با اتحادیه اقتصادی اوراســیا اشــاره کرد و ورود به این بازار با حذف موانع تعرفه ای را 
مقدمه ای برای ورود به بازارهای بزرگ تر و پیچیده تر و پیوســتن به WTOعنوان کرد. 
ضیغمی انعقاد این توافق نامه را عاملی در جهت افزایش رقابت پذیری واحدهای تولیدی 
و صنعتی داخلی و مشوقی برای ورود به بازارهای صادراتی برای بنگاه ها دانست. معاون 
وزیر صمت در ادامه به ماندگاری پایین کالاها در بازارهای صادراتی و برندینگ ضعیف 
تولیدات داخلی اشاره کرد و گفت: از آنجایی که صادرات به برخی کشورهای همسایه 
در سطح کیفی پایین برای تولیدات داخلی فراهم است، این موضوع رقابت های شکننده 
و کاذب در این بازارها ایجاد کرده و باعث شده کمتر برند خوش سابقه و با دوامی در این 
بازارها و کشورهای هدف شکل بگیرد؛ این در حالی است که کشورهایی همچون ترکیه 
در راســتای ماندگاری و برندسازی در کشورهای هدف اقدامات متعددی را از سال ها 
قبل آغاز کرده اند. طبق اعلام ســازمان توسعه تجارت، این مقام مسئول همچنین به 
تنوع محدود سبد محصولات صادراتی کشور اشاره کرد و گفت: بیش از ۷۵-۷۰ درصد 
صادرات کشــور را محصولات کامودیتی و کالاهای خام و نیمه خام تشکیل می دهد و 
ســهم کالاهای با ارزش افزوده بالا به رغم روند رو به رشدی که از سال های اخیر آغاز 
شده است، همچنان اندک است.معاون وزیر و رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران 

همچنین به عدم تنوع مقاصد صادراتی اشــاره کرد و گفت: تقریبا می توان گفت ۸۰ 
درصد صادرات کشور عملا به ۵ کشور صورت می گیرد.به گفته او این پنج کشور شامل 
چین، عراق، ترکیه، امارات و هند است و عملا ۸۰ درصد صادرات ایران به این ۵ کشور 
و در ۵ گروه کالایی است.ضیغمی مقاصد و کالاهای صادراتی اندک را از جمله دلایلی 
دانست که باعث شــده پیچیدگی اقتصادی کشور کاهش یابد و با اشاره به رویکردها 
و اقدامــات صورت گرفته در این زمینه به لزوم افزایش تاب آوری اقتصاد کشــور برای 
مقابله با تحریم تاکید کرد و افزایش گروه های کالایی و مقاصد صادراتی، ورود صنایع 
دانش  بنیــان و خلاق و درگیر کردن حوزه خدمــات را از جمله اقدامات در این زمینه 
عنوان کرد.او همچنین به تقویت تولید رقابت پذیر و صادراتی اشــاره کرد و گفت: در 
این مسیر اســتفاده از ظرفیت ایجاد شده با انعقاد موافقت نامه ها و تقویت بنگاه هایی 
که محصولات کیفی با ارزش افــزوده بالاتری تولید می کنند و همچنین برنامه ریزی 
برای ورود برخی برندها به بازارهای مدنظر با موافقت نامه های دولتی که در حال انجام 
است، در دستور کار قرار دارد.ضیغمی همچنین به لزوم تقویت صادرات خدمات فنی 
مهندسی به دلیل پتانسیل بالای موجود در کشور و ماندگاری و تاثیرگذاری این بخش 
در کشــورهای هدف اشــاره کرد و رشد این حوزه را بیشتر از بخش های دیگر وابسته 
به حمایت های دولت ها عنوان کرد.رئیس کل سازمان توسعه تجارت در ادامه با اشاره 
به تقویت صادرات به کشــورهای همســایه و هم ســو به صورت با ثبات تر و مدون تر، 
تقویت ظرفیت های استان های مرزی و استفاده از پتانسیل بازارچه های مرزی براساس 
قوانین تجارت کشــور را دارای اولویت دانســت.معاون وزیر صمت همچنین با تاکید 
بر اهمیت ایجاد خوشه ها، کنسرســیوم های صادراتی، شرکت  های مدیریت صادرات) 
EMC( و مراکز تجاری بر استفاده از ظرفیت شرکت های مدیریت صادرات برای تجارت 
با کشورهای دورتر و بازارهای بزرگ تر تاکید کرد.ضیغمی چابک سازی فرایند صادراتی، 
ارتقای نظام پشــتیبانی صادرات، مدیریت بهینــه واردات و صادرات، تخصیص ارز به 
کالاها و زیرساخت های اولویت دار، افزایش توانمندی بخش خصوصی، برنامه ریزی در 
جهت افزایش ماندگاری کالاهای صادراتی در بازارهای هدف، اصلاح های سیاست های 

ارزی و تجاری را از دیگر اقدامات برای بهبود صادرات کشور عنوان کرد.

رئیس سازمان توسعه تجارت ایران اعلام کرد

فرصت موافقت نامه تجارت آزاد با اوراسیا برای تولید داخلی

فعالیت خدمات دسامبر ژاپن به لطف تقاضای زیاد و افزایش اعتماد به نفس با سرعت بیشتری نسبت 
به ماه قبل گسترش یافت.به گزارش ایسنا، بخش خدمات یک نقطه روشن برای سومین اقتصاد بزرگ 
جهان بوده است و ۱۶ ماه رشد متوالی را نشان می دهد. شاخص نهایی خدمات در ماه دسامبر از ۵۰.۸ 
در ماه نوامبر به ۵۱.۵ صعود کرد.بر اساس این نظرسنجی، خوش بینی در دسامبر به بالاترین حد در 
چهار ماه گذشــته رسید، در حالی که گسترش مشاغل و پر شدن جای خالی منجر به رشد اشتغال 
برای سه ماه متوالی شد. تجارت جدید صادراتی برای سومین ماه در حال انقباض بود اما رکود خفیف 
در آن دوره بود.افزایش هزینه های مواد خام، ســوخت و نیروی کار تورم ورودی را در دسامبر افزایش 
داد اما سرعت افزایش در میان ضعیف ترین نرخ ها در دو سال گذشته بود.طبق گزارش رویترز، شاخص 

مدیران خرید ترکیبی از ۴۹.۶ در ماه نوامبر به ۵۰ در دسامبر افزایش یافت.

ایســنا/زنجان مدیرکل صنعت، معدن و تجارت اســتان گفت: ناترازی ارزی و انرژی، تعیین تکلیف ماده ۹۰، محصولات 
مشــابه تناقص قانون ۲۴ معدن و تامین مواد اولیه بخشی از مســائل و موانع پیش روی فعالان اقتصادی استان زنجان 
است.مجید گلشنی منفرد امروز )شنبه ۱۶ دی ماه( در جمع فعالان اقتصادی استان زنجان که با حضور وزیر صمت برگزار 
شد با اشاره به آمار پروانه بهره برداری صنعتی در سال ۱۴۰۰-۱۴۰۱، اظهار کرد: از پایان آذر سال گذشته تا آذر امسال 
پروانه بهره برداری به ۱۳.۵ همت رســیده اســت  که تقریبا ۴۸۱ درصد رشد داشتیم.وی با بیان اینکه در بخش اشتغال 

۱۸۸ درصد در این مدت رشــد را شــاهد هستیم، افزود: در بخش سرمایه گذاری معدن ۸۵ درصد و بخش اشتغال ۲۳ درصد به رشد رسیده ایم.این مسئول با 
اشاره به سرمایه گذاری ۱۴ میلیاردی در بخش اکتشاف معدن طی دو سال گذشته، ادامه داد: این مقدار اکنون با رشد بسیار بالایی مواجه شده است.مدیرکل 
صنعت، معدن و تجارت استان با اشاره به رشد چشمگیر احیای واحدهای صنعتی به نسبت سال ۱۴۰۰-۱۴۰۱، خاطرنشان کرد: در بحث فعال سازی معادن 
راکد شــاهد رشــد ۳۵ درصدی هستیم. اما نکته اصلی این است که به نسبت گذشته در بحث صادرات ۱۳ درصد منفی هستیم که شاید همه صحبت فعالان 

اقتصادی نشانگر همین موضوع است.

رشد ۳۵ درصدی فعال سازی معادن راکد در سومین اقتصاد بزرگ جهان سبز شد
زنجان
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گزیده خبر

برگزاری گردهمایی بزرگ 
شتاب دهنده های منتخب از 

سراسر کشور

ــدف  ــا ه ــران ب ــب ای ــتاب دهنده های منتخ ــزرگ ش ــی ب گردهمای
شبکه ســازی و اشــتراک دانــش و تجربــه و اطــاع از آخریــن 
ــات نهادهــای دولتــی از جملــه معاونــت علمــی،  حمایت هــا و امکان
فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیــان ریاســت جمهــوری، ۱۸ و ۱۹ 
ــی  ــنا، بررس ــزارش ایس ــود.به گ ــزار می ش ــران برگ ــاه در ته دی م
معاونــت  سیاســت های  بررســی  شــتابدهنده ها،  دســتورالعمل 
در  ریاســت جمهوری  دانش بنیــان  اقتصــاد  و  فنــاوری  علمــی، 
ایــن حــوزه، اعمــال روال جدیــد ارزیابــی، انتقــال تجربیــات موفــق 
شــتابدهنده ها، توســعه همکاری هــا و شبکه ســازی و آمــوزش و 
یادگیــری از جملــه اهــداف برگــزاری ایــن رویــداد اســت.در روز اول 
ایـــن رویـــداد )دوشــنبه ۱۸ دی مــاه(، ضمــن معرفــی آسانســوری 
هــر یــک از شــتابدهنده ها و ســخنرانی محمدجــواد صــدری 
مهــر، دســتیار معــاون علمــی، فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیــان 
ــاوری  ــاخت های فن ــعه زیرس ــاماندهی و توس ــور در س ــس جمه رئی
و نــوآوری در خصــوص برنامه هــا و حمایت هــای دفتــر توســعه 
زیرســاخت، پنل هـــای گفت وگـــو و شبکه ســـازی برگــزار می شــود 
و در روز دوم نمایندگانـــی از معاونــت علمـــی و فنـــاوری ریاســـت 
جمهـــوری و صنـــدوق نـــوآوری و شـــکوفایی در خصوص آخریـــن 

تحـــولات و حمایت هـــای مصـــوب شـــده، ســخنرانی می کننــد.
بــه نقــل از معاونت علمی ریاســت جمهوری، بـــا توجـــه بـــه اینکـــه 
نیمـــی از شــرکت کنندگان ایـــن رویـــداد از شـــهرهای مختلــــف 
ایــــران بــــه تهــــران ســــفر می کننــــد، روز اول ایــــن رویـــداد 
در هتـــل بـــزرگ ارم و روز دوم آن در ســـاختمان معاونــت علمــی، 
فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیــان ریاســت جمهــوری انجــام می شــود.

چرا توسعه تبادلات پولی_ 
بانکی دوجانبه با کشورهای 

منطقه حیاتی است؟

بانــک مرکــزی در چنــد مــاه اخیــر در جهــت دلار زدایــی حرکــت کــرده اســت، 
ــش  ــرای کاه ــه ب ــی دوجانب ــای پول ــاد تبادل ه ــزی ایج ــک مرک ــکار بان راه
حجــم مبــادلات تجــاری دلار اســت.به گــزارش خبرنــگار مهــر، بانــک مرکــزی 
در چنــد مــاه اخیــر در جهــت دلار زدایــی حرکــت کــرده اســت، راهــکار بانــک 
ــادلات  ــم مب ــش حج ــرای کاه ــه ب ــی دوجانب ــای پول ــاد تبادل ه ــزی ایج مرک
ــن در  ــا فرزی ــان محمدرض ــا عم ــه ب ــی دوجانب ــت.روابط پول ــاری دلار اس تج
ــر توســعه  ــر تجــارت، صنعــت و توســعه ســرمایه گــذاری عمــان ب ــدار وزی دی
ــا عمــان تاکیــد کرد.بــه گفتــه فرزیــن، برگــزاری نشســت های  روابــط پولــی ب
ــتری  ــد بس ــرف بای ــادی دو ط ــی و اقتص ــای بانک ــی هیأت ه ــی و فن تخصص
ــه  ــود چراک ــاری ش ــادی و تج ــی، اقتص ــادلات مال ــم مب ــش حج ــرای افزای ب
افــق جدیــدی در مناســبات ایــران و عمــان طــی چنــد ســال گذشــته گشــوده 
شــده اســت و از ایــن ظرفیــت می تــوان در توســعه مناســبات دوجانبــه 
بانکــی اســتفاده کرد.توســعه روابــط پولــی بانکــی ایــران بــا کشــورهای منطقــه 
می توانــد دســتاوردهای زیــادی داشــته باشــد، جالــب اســت بدانیــد در ۸ مــاه 
اول ســال ۴۱ درصــد بــر مبــادلات تجــاری ایــران و عمــان افــزوده شــده اســت. 
توســعه روابــط نفتــی و حضــور ســرمایه گــذاران عمانــی در بخــش گاز کشــور 
می توانــد ایــن صنعــت را بســیار بزرگ تــر از امــروز کــرده و منجــر بــه ارزآوری 

و افزایــش ثــروت عمومــی شــود.

با عرضه ۳۳ میلیارد دلار بازار 
ارز بدون تقاضای انباشته است؛ 

دلار بدون هیجان

حدود یک سال پیش مرکز مبادله در راستای مدیریت بازار ارز تاسیس شد 
که عملکرد این مرکز تا به حال نیز موفقیت آمیز به نظر می رســد. ضرورت 
وجود چنین مرکزی در مواقعی که بازار شرایط مساعدی ندارد بیش از پیش 
به چشــم می آید. بررسی ها نشان می دهد که تا تاریخ ۱۵ دی ماه در مرکز 
مبادله بیش از ۳ میلیارد و ۴۰۰ میلیون دلار عرضه ارز صورت گرفته که این 
رقم حدود ۵۰ درصد بیشتر از عرضه ارز صورت گرفته در نیمه اول آذر ماه 
بوده است.به گزارش ایسنا، از ابتدای سال تا به حال بیش از ۳۳ میلیارد دلار 
عرضه ارز در مرکز مبادله انجام شــده که این رقم حداقل ۸۰ درصد واردات 
را پوشش داده اســت. تامین نیازهای بازار از طریق مرکز مبادله ارز، دست 
سیاست گذار را برای تنظیم شفاف بازار باز گذاشته و همین ابزار کافی برای 
کنترل نوسانات هیجانی ارز است. با توجه به افزایش عرضه های انجام شده 
در ماه جاری که احتمالا به دلیل نزدیکی به پایان سال بوده، به نظر می رسد 
که قیمت دلار با وجود اتفاقاتی مانند حادثه تروریستی کرمان پتانسیلی برای 
تغییر قیمت از خود نشــان ندهد.روز گذشته نیز بر خاف تحلیل های چند 
روز اخیر بازار ارز کار خود را با همان ۵۱ هزار و ۳۰۰ تومان آخر هفته آغاز 
کرد و البته به پله ۵۰ هزار تومان رســید. یکی از دلایل عدم فعالیت فعالان 
بازار ارز و نبود متقاضی در بازار، همین مرکز مبادله و عرضه های انجام شده 
در این مرکز است. اگر روند عرضه ارز در نیمه دوم ماه جاری شبیه به نیمه 
دوم ماه قبل باشد احتمالا رقم دلار عرضه شده در مرکز مبادله در پایان ماه 
به رقم بی سابقه ۵ میلیارد دلار خواهد رسید. این در حالی است که تقاضای 
رسمی و غیر رســمی بازار ارز در یکی دو ماه اخیر نهایتا ۴ میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون دلار بوده اســت.بدون پاسخ نبودن تقاضاهای رسمی و غیر رسمی 
قاعدتا اجازه تغییر قیمت را نداده و هر تغییر قیمتی را نیز به صورت هیجانی 
شناســایی می کند. روزهای آینده به خوبی نشان خواهد داد نبود تقاضای 
انباشت شده و پوشش تقاضاهای موجود ارز در مرکز مبادله چگونه در کنترل 

نرخ ارز حتی در اتفاقات سیاسی کمک خواهد کرد.

مدیرعامل پست بانک خبر داد

فعالیت بیش از ۶ هزار باجه بانکی در روستاهای کشور
مدیرعامل پست بانک ایران گفت: ۶۱۸۸ نقطه تماس 
با جامعه روســتایی در سراسر کشور داریم و پارسال 
۲۵۶ هزار فقره تسهیات به روستاییان پرداخت شده 
و در ۹ ماهه امســال میانگین تســهیات پرداختی 
روســتایی ۱۳۲ میلیون تومان بوده است.به گزارش 
ایسنا، بهزاد شیری با اشاره به اینکه پست بانک ایران 
تنها بانک دولتی بورســی در کشــور است و به دلیل 
حضور در بورس باید همواره پاســخگوی سهامداران 
دولتی و بخش خصوصی باشد، گفت: ماموریت اصلی 
ما بانکداری خرد و بانک توسعه ای و تخصصی در حوزه 
فناوری اطاعات و ارتباطات به صورت همزمان است 
و سعی داریم از توانمندسازی بخش دوم برای توسعه 
بخش اول اســتفاده کنیم.وی با بیــان اینکه تمرکز 
ویژه ای روی بانکداری دیجیتال داریم، گفت: خدمات 
غیرحضوری برای افتتاح حساب، امضا دیجیتال، کیف 
پول ریال دیجیتال و دستیار مجازی بر مبنای هوش 
مصنوعی را بر همین اســاس را اجرا کرده ایم و امروز 
ما نگران سوددهی بانک نیستیم بلکه نگرانی ما پایین 
بودن ســطح سواد دیجیتال روســتاییان است و باید 
در دنیای رقابتی امروز مــا باید راه کاری برای حفظ 
شــرایط رقابتی بانک در این حوزه بیاندیشیم.شیری 
با بیان اینکه پســت بانک ایران ۶۱۸۸ نقطه تماس با 
جامعه دارد، ادامه داد: ۵۷۸۵ باجه بانکی روســتایی 
با اشتغال مســتقیم برای ۸۶۷۷ نفر و ۴۰۳ شعبه با 
اشتغال ۲۷۳۹ نفر که در مجموع ۱۱هزار و ۴۱۶ نفر 

در پست بانک ایران مشغول به کار هستند.وی با بیان 
اینکه پســت بانک ایران سهم ۳۳ درصدی فروش ارز 
اربعین ســال جاری را داشته است، گفت: ۵۷ درصد 
فروش ارز معادل ۲۰۲ هزار نفر در مناطق روســتایی 

و ۴۳ درصد فروش ارز در شــهرها فروش رفته است 
و پســت بانک ایران در مجموع به ۳۵۴ هزار و ۸۵۳ 
نفر ارز فروخته اســت که بیانگر توسعه شمول مالی 
در حوزه روســتا در همه خدمات بانکی است.شیری 

با بیان اینکه تا پایان سال ۱۴۰۱ در روز پنج میلیون 
و ۷۰۰ هزار تراکنش در حوزه روســتایی انجام شده 
اســت و ۴۹ درصد زن و ۵۱ درصد مرد در باجه های 
بانکی روســتایی شاغل هســتند، خاطرنشان کرد: تا 
پایان سال ۱۳۹۹ تعداد حساب های بانکی روستایی به 
۱۰ میلیون حساب رسیده بود که در دولت سیزدهم 
و تا آذر ۱۴۰۲ چهار میلیون به مجموع حســاب های 
بانکی روستایی پست بانک اضافه شده است.او افزود: 
اکنون ۵۰ خدمت آناین بانکی در اختیار مشــتریان 
بانک در روســتاها قرار دارد و حتــی به دنبال مجوز 
خرید اخزا و تاســیس PSP برای توسعه خدمات پولی 
و بانکی در مناطق روستایی هستیم.وی با بیان اینکه 
پســت بانک ایران چهارمین بانک از نظر تعداد شعبه 
در میان بانک های بورسی کشور است، گفت: تناسب 
تعداد پرسنل به شعبه ۶.۹ نفر است که کمترین تعداد 
را در شبکه بانکی داریم و نیازمند جذب نیروی انسانی 
برای توسعه خدمات بانکی هستیم.شیری با بیان اینکه 
زیان انباشته ســال ۹۸ امروز به سود انباشته حدود 
سه برابری تبدیل شده است، اظهار کرد: سرمایه ثبتی 
بانک ۳۲۳ میلیارد تومان بــود که در مرحله اول آن 
را به ۱۶۰۰ میلیارد تومان رســاندیم و در ســال آتی 
برنامه تداوم افزایش سرمایه را به ۳۶۰۰ میلیارد تومان 
تا پایان ســال ۱۴۰۲ افزایش خواهیم داد. همچنین 
پرداخت تسهیات تکلیفی، شرکت های دانش بنیان و 
روستایی از اولویت های این بانک در سال جاری است.

بازار ســرمایه امروز مقداری افزایش یافت و شاخص کل با رشد ۱۱۰۵ واحد به رقم دو میلیون و ۱۵۴ 
هزار واحد رسید.به گزارش ایسنا، بازار بورس پس از کاهش چند روز اخیر، امروز مقدار اندکی رشد کرد. 
شــاخص کل ۱۱۰۵ واحد افزایش یافت و در عدد دو میلیون و ۱۵۴ هزار و ۸۱۶ واحد ایستاد.شاخص 
هم وزن نیز ۲۹۳۱ واحد افزایش یافت و به ۷۶۰ هزار و ۲۹ واحد رسید.امروز بیش از ۳۶۰ هزار معامله 
به ارزش ۳۷۴۸ میلیارد تومان در بورس اوراق بهادار تهران انجام شد.نقشــه بازار  بورس ـ یکشنبه ۱۷ 
دی ۱۴۰۲ فولاد بیشــترین تاثیر مثبت را بر شــاخص کل بورس داشتند و کچاد، همراه و کگل منفی 
شــدند. داتام و خودرو از نمادهای پرتراکنش مثبت و خگســتر و خساپا از نمادهای منفی بودند. امروز 
بازار فرابورس نیز ۶۱ واحد رشــد کرد و شاخص کل آن به ۲۶ هزار و ۲۴۱ واحد رسید.تعداد معامات 
فرابورس بیش از ۲۳۷ هزار فقره و ارزش آن بیش از ۲۲ هزار میلیارد تومان بود. وســپهر، سرچشــمه، 
سمگا و انتخاب بیشترین تاثیر مثبت را بر شاخص فرابورس داشتند. نخریس، زماهان، نطرین و آوا نیز 

از نمادهای پرتراکنش بودند که بجز نطرین سایر نمادها مثبت بودند

ابزار رصد مالی بلومبرگ نشــان می دهد ارزهای لبنان و آرژانتین در ســال میادی گذشته، بزرگترین کاهش 
ارزش را در برابر دلار آمریکا تجربه کردند.به گزارش ایســنا به نقل از استاتیســتا، پوند لبنان با کاهش ۸۹.۸۹ 
درصدی ارزش در ســال ۲۰۲۳، بزرگترین کاهش ارزش را در برابر دلار آمریکا تجربه کرد. پس از پوند لبنان، 
پــزوی آرژانتین با کاهش حــدود ۷۸ درصدی در رتبه دوم و نایرای نیجریه با کاهش ۴۲.۵۷ درصدی در رتبه 
سوم بزرگترین کاهش ارزش ایستاد.طبق گزارش بانک جهانی، آرژانتین رکورددار بیشترین سال های رشد منفی 
تولید ناخالص داخلی در نیم قرن گذشته بوده و ۲۱ سال رشد اقتصادی منفی در فاصله سال ۱۹۷۱ تا ۲۰۲۲، 
داشــته است. بعاوه، طبق آمار صندوق بین المللی پول، آرژانتین از نظر بالاترین نرخ تورم در میان کشورهای 

جهان در سال ۲۰۲۳، در رتبه چهارم قرار دارد.

ارزهایی که در سال ۲۰۲۳ بیشترین ریزش رشد خفیف بورس
را داشتند

حــوزه  تحلیلگــران  از  یکــی 
دیجیتــال  رمزارزهــای 
کــه  کــرد  پیش بینــی 
ــا هاوینــگ خــود  ــن ب بیت کوی
در ســال ۲۰۲۴ بــا افزایــش 
روبــرو  درصــدی   ۶۰۰۰
خواهــد شــد.به گــزارش ایســنا 
بــه نقــل از کریپتوکارنســی، 
ــت  ــد اس ــر معتق ــن تحلیلگ ای
بــا   )BTC( بیت کویــن  کــه 
 ۶۰۰۰ احتمالــی  افزایــش 
درصــدی پــس از هاوینــگ، 
ایــن  اســت.  آمــاده صعــود 
رویــداد پیش بینی شــده کــه 
ــزور  ــی کاتالی ــاظ تاریخ از لح
عمــده قیمــت اســت، بــر ســر 
پیرامــون  فعلــی  صــدای  و 
ــورس و  ــیون ب ــم کمیس تصمی
ایالات متحــده  بهــادار  اوراق 
صنــدوق  مــورد  در   )SEC(
بــورس  در  معاملــه  قابــل 
ســایه   )ETF( بیت کویــن 
کــه  آنجایــی  می انــدازد.از 
دیجیتــال  ارزهــای  جامعــه 
قریب الوقــوع  حکــم  بــر 
اوراق  و  بــورس  کمیســیون 
ــز  ــده تمرک ــادار ایالات متح به
ــر  ــن تحلیلگ ــت، ای ــرده اس ک
ــگ  ــه هاوین ــود را ب ــز خ تمرک
بیت کویــن تغییــر می دهــد. 
ایــن رویــداد کــه در ۲۳ آوریل 
می شــود،  پیش بینــی   ۲۰۲۴
باعــث  ســنتی  به طــور 
افزایــش قیمــت قابــل توجهــی 
خواهــد شــد.در همیــن حــال، 
انتظــار  در  کریپتــو  بــازار 
ــورس و  ــیون ب ــم کمیس تصمی
ایالات متحــده  بهــادار  اوراق 
ــل  ــای قاب ــورد صندوق ه در م
ــن  ــورس بیت کوی ــه در ب معامل
اســت. ایــن تصمیــم تاثیــر 
زیــرا  دارد،  توجهــی  قابــل 
می توانــد  آنهــا  تصویــب 
در ســبد  بیت کویــن  ادغــام 

ســرمایه گذاری ســنتی را ســاده 
ــاداش  ــگ، پ ــم هاوین کند.مکانیس
جدیــد  باک هــای  اســتخراج 
ــرعت  ــع س ــف و در واق ــه نص را ب
جدیــد  بیت کوین هــای  ایجــاد 
ــل  ــن عام ــد. ای ــش می ده را کاه
کمبــود در طــول تاریــخ منجــر بــه 
افزایــش قیمت هــا شــده اســت. 
ــرار  ــن کــه ق ــا هاوینــگ بیت کوی ب
 ۸۴۰ بلــوک  ارتفــاع   در  اســت 
ــو  ــه کریپت ــد، جامع ــزار رخ ده ه
را  بــازار  واکنــش  شــدت  بــه 
ــرد. گلســنود،  ــد ک مشــاهده خواه
ــاک  ــل ب ــه و تحلی ــرکت تجزی ش
ــه  ــد ک ــی می کن ــن، پیش بین چی
هاوینــگ حــدودا در ۲۳ آوریــل 
۲۰۲۴ رخ دهــد، اگرچــه زمــان 
ــاک  ــر ب ــت متغی ــه ماهی ــق ب دقی
ارزش  دارد.مجمــوع  بســتگی 
ــال  ــای دیجیت ــی ارزه ــازار جهان ب
در حــال حاضــر ۱.۶۶ تریلیــون 
دلار بــرآورد می شــود کــه ایــن 
ــل  ۰.۴۸  ــه روز قب ــبت ب ــم نس رق
درصــد بیشــتر شــده اســت. در 
حــال حاضــر ۵۲.۰۶ درصــد کل 
بــازار ارزهــای دیجیتــال در اختیــار 
یــک  در  کــه  بــوده  بیت کویــن 
ــته  ــش داش روز ۰.۰۴ درصــد افزای
ارزهــای  بــازار  کل  اســت.حجم 
ــته  ــاعت گذش ــال در ۲۴ س دیجیت
۴۵.۹۸ میلیــارد دلار اســت کــه 
داشــته  کاهــش  درصــد   ۲۸.۲۷
ــی  ــور مال ــم کل در ام ــت. حج اس
غیــر متمرکــز در حــال حاضــر 
کــه  اســت  دلار  میلیــارد   ۵.۶۴
۱۲.۲۶ درصــد از کل حجــم ۲۴ 
ــال   ــای دیجیت ــازار ارزه ــاعته ب س
بــوده و حجــم تمــام ســکه های 
میلیــارد  اکنــون ۳۸.۲۷  پایــدار 
درصــد   ۸۳.۲۳ کــه  اســت  دلار 
بــازار  از کل حجــم ۲۴ ســاعته 
تشــکیل  را  دیجیتــال  ارزهــای 

. هــد می د

آخرین وضعیت بازار رمزارزها در جهان
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گزیده خبر

ترامپ: بایدن در مدت 
باقی مانده جنگ جهانی سوم را 

آغاز می کند

رییس جمهور ســابق آمریــکا بار دیگر با انتقاد از دولت کنونی این کشــور 
تأکید کرد که دولت بایدن جرقه جنگ جهانی ســوم را روشن خواهد کرد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از اسپوتنیک، دونالد ترامپ، رییس جمهور 
سابق آمریکا اعلام کرد که جو بایدن، رییس جمهور کنونی این کشور احتمال 
در ۱۰ ماه باقی مانده از دوران ریاست جمهوری اش جرقه جنگ جهانی سوم 
را روشن کند و باعث نابودی آمریکا شود.وی دراین باره در جمع هوادارانش 
در ایالت آیووا در غرق آمریکا گفت: آنها )دولت بایدن( با هیچکس درســت 
رفتار نمی کنند، بنابراین ممکن است جنگ جهانی سوم را آغاز کنند. گرچه 
به انتخابات نزدیک هستیم، اما ب ه اندازه کافی هم نزدیک نیستیم. ۱۰ ماه 
برای آنها کافی است که کل کشورمان را نابود کننند.دونالد ترامپ بار دیگر 
مدعی شــد که او رییس جمهور آمریکا بود هیچ گاه جنگ اوکراین و جنگ 
غزه آغاز نمی شــد و او موضعیت شبه جزیره کره را تحت کنترل گرفته بود، 
زیرا به عقیده ترامپ او برخلاف بایدن این توانایی را دارد تا با رهبران جهان 
معامله و توافق کند.وی همچنین در ادامه گفت: آنها این حقیقت را دوست 
ندارند که من در توافق با ولادیمیر پوتین، رییس جمهور روسیه خوب هستم. 
من دوســت دارم با افرادی که یک هزار و ششصد کلاهک هسته ای دارند، 
توافق کنم.ترامپ خــود را تنها نامزدی توصیف کرد که می تواند آمریکا را 
نجات دهد و افزود: با من به عنوان رئیس جمهور شما، شاهد جنگ جهانی 
سوم نخواهیم بود.انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۴ آمریکا نوامبر سال آینده 
برگزار خواهد شــد و ترامپ قصد دارد در انتخابات شرکت کند تا دوباره به 
کاخ ســفید بازگردد. ترامپ همچنان باخت در انتخابات ریاست جمهوری 
قبلی در برابر جو بایدن، رئیس جمهور فعلی را نپذیرفتنه و همچنان اصرار 
دارد که نتیجه انتخابات ۲۰۲۰ به نفع بایدن دستکاری شده است.کد خبر 

59877۲۰

وزیر خارجه آمریکا دیروز به 
قطر سفر کرد

وزیر خارجه آمریکا در ادامه ســفر منطقه ای خود روز یکشــنبه برای دیدار 
بــا مقامات قطر به دوحه رفت.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از الجزیره، 
»آنتونــی بلینکن« وزیر خارجه آمریکا در ادامه ســفر منطقه ای خود امروز 
به قطر ســفر می کند.قطر به همراه کشــور مصر از آغــاز جنگ غزه، نقش 
میانجی گری بین اسراییل و حماس بازی کرده و در تبادیل اسُرا و زندانی های 
صهیونیستی و فلسطینی نقش مهمی بازی کرد.سفر منطقه ای بلینکن که 
روز شنبه با سفر به ترکیه و یونان آغاز شده در ادامه با سفر به اردن، قطر و 
همچنین اسراییل و کرانه باختری ادامه خواهد یافت.شبکه خبری الجزیره 
در تحلیلی با اشاره به اوج گیری دامنه حملات میان مقاومت اسلامی لبنان 
و رژیم صهیونیســتی پس از ترور صالح العاروری، نایب رییس دفتر سیاسی 
حماس و یارانش روز سه شــنبه هفته گذشته در منطقه ضاحیه در جنوب 
لبنان نوشت: سفر حساس وزیر امور خارجه آمریکا در بحبوحه نگرانی ها از 
گسترش جرقه جنگ در مقیاس بزرگ تر و انتقام مقاومت فلسطینی و پاسخ 
موشــکی جنبش مقاومت حزب الله لبنان به ترور شهید العاروری از سوی 

رژیم صهیونیستی قابل تأمل است.

شهادت ۲ خبرنگار دیگر در 
حمله رژیم صهیونیستی

منابــع خبری اعلام کردند که در جریان حمله رژیم صهیونیســتی به غزه 
دو خبرنگار دیگر به شهادت رســیدند.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از 
خبرگزاری شــهاب، منابع خبری از شهادت دو خبرنگار دیگر در حمله های 
رژیم صهیونیســتی به غزه خبر دادند.این منابــع بیان کردنأ: مصطفی ثریا 
و حمــزه الدحدوح در بمباران خبرنگاران در غرب خان یونس به شــهادت 
رسیدند.مصطفی ثریا خبرنگاری که امروز همراه حمزه الدحدوح فرزند وائل 
الدحدوح خبرنگار الجزیره به شــهادت رسید.شــهادت ۲ خبرنگار دیگر در 
حمله رژیم صهیونیســتیبا شــهادت مصطفی ثریا و حمزه الدحدوح تعداد 

خبرنگاران شهید در جنگ کنونی علیه نوار غزه به ۱۰9 نفر رسید.

تشدید تنش ها در شبه جزیره کره

در سومین روز افزایش شدید تنش ها بین پیونگ یانگ و سئول، 
رســانه های کره جنوبــی اعلام کردند که ارتش کره شــمالی 
امروز در مناطق مرزی شــمال این کشور رزمایش برگزار کرد.

به گــزارش خبرگزاری مهر به نقل از یونهاپ، در ادامه افزایش 
تنش ها در شــبه جزیره کره، ممنابع نظامی کره جنوبی اعلام 
کردند که ارتش کره شــمالی از ســاعاتی پیش در حال انجام 
رزمایش های با توپخانه های ســنگین در ســواحل غربی خود 
اســت.به گفته این منابع نظامی ارتش کره شــمالی از ساعت 
۱۶ )بــه وقت محلی( در حال انجام رزمایش هایی در شــمال 
کره جنوبی و در خط مرزی جزیره یون پیونگ است.ارتش کره 
جنوبی دیروز شنبه نیز اعلام کرد که کره شمال حدود ۶۰ گلوله 
توپخانه را به ســمت آب های سواحل غربی این کشور شلیک 

کرد و برای دومیــن روز متوالی در نزدیکی مرزهای غربی که 
به شــدت محافظت می شود، رزمایش برگزار کرد.رئیس ستاد 
مشــترک ارتش گفت که شلیک توپخانه را در مناطق ساحلی 
جنوب غربی شمال به مدت یک ساعت از ساعت ۴ بعد از ظهر 
شناســایی کرده اســت.روز جمعه نیز وزارت دفاع کره جنوبی 
اعلام کرد که ارتش کره شمالی بیش از ۲۰۰ گلوله تو پخانه را 
به ســمت دو جزیره کره جنوبی شلیک کرده و تهدید کرد که 
این اقدامات صلح را تهدید می کند و ارتش کره جنوبی پاســخ 
خواهد داد.دولت کره جنوبی به ساکنان دست کم ۳ جزیره در 
نزدیکی مرز کره شمالی دســتور داد که این مناطق را تخلیه 
کنند؛ تخلیه این جزایر در شرایطی انجام می شود که این رویداد 
جدی ترین تنش  نظامی بین دو کره از سال ۲۰۱۰ است؛ زمانی 

که کره شمالی در سال ده ها گلوله به سمت یکی از این جزایر 
کره جنوبی شــلیک کرد.تیراندازی مستقیم روز جمعه ارتش 
کره شمالی پس از رزمایش های پیاپی آمریکا و کره جنوبی در 
مناطق مرزی کره شمالی و هشدارهای مکرر»کیم جونگ اون« 
رهبر کره شمالی مبنی بر آمادگی برای جنگ علیه کره جنوبی 
و آمریکا رخ می دهد.پیــش از آن نیز »کیم جونگ اون« رهبر 
کره شمالی به منظور آمادگی برای »رویارویی نظآمی با آمریکا 
و کره جنوبی، دســتور افزایش تولید پرتاب گرهای موشکی را 
صادر کرد. خبرگزاری رســمی کره شمالی به نقل از رهبر این 
کشور اعلام کرد که افزایش ظرفیت تولید پرتابگرها »با توجه به 
وضعیت خطرناک کنونی که مستلزم آمادگی بیشتر کشور برای 
رویارویی نظامی با دشمن است« مهم است.تصاویر رسانه دولتی 

کره شمالی نشــان می دهد که کیم و دخترش در حال بازدید 
از کارخانه تولید پرتابگرهای مورد اســتفاده برای موشک های 
بالستیک هستند و از »فشــار پویا برای افزایش تولید« سلاح 
ها ســتایش می کنند.به نوشته رسانه رسمی کره شمالی کیم 
جونگ اون »برنامه فوری تولیــد انواع پرتابگرها و برنامه تولید 
بلندمدت و ماموریت توســعه ظرفیت تولیــد« را برای تقویت 
بازدارندگی هسته ای کشور تشریح کرد. این دستور رهبر کره 
شــمالی در شرایطی صادر می شــود که براساس تایید سئول، 
نیروهای کره جنوبی و آمریکا دیروز پنج شنبه رزمایش مشترک 
یک هفته ای خــود در نزدیکی مرز کره شــمالی را با حضور 
ادوات ســنگین به پایان بردند.این رزمایش ها با هدف تقویت 
آمادگی نظامی واشــنگتن و سئول در بحبوحه آنچه گسترش 
تهدیدهای پیونگ یانگ، خوانده شده است، انجام می شود. در 
این بین، کره شمالی تازه ترین همکاری نظامی میان واشنگتن 
و سئول را »مانورهای جنگی غیرمسئولانه« توصیف کرده است.

این رزمایش ها با حضور تیپ مکانیزه ارتش کره جنوبی و تیپ 
رزمی »استریکر« آمریکا، از ۲9 دسامبر در شهر مرزی پوچئون 
در حدود ۴۶ کیلومتری در شمال شرق سئول آغاز شد و امروز 
به اتمام رسید. در این رزمایش حدود ۱۱ سامانه تسلیحاتی از 
کره جنوبی و آمریکا حضور داشتند و حملات به اهداف فرضی 
با ادوات نقطه زن شبیه سازی شد.همزمان با تشدید تنش ها 
در شــبه جزیره کره پس از سلسله آزمایش های موشکی کره 
شــمالی، واشنگتن و سئول در یک سال گذشته رزمایش های 
نظامی مشترک خود در منطقه را به شکل چشمگیری افزایش 
داده اند.کره شــمالی همچنین پارسال یک ماهواره جاسوسی 
پرتاب کرد که مســتقیما به تعلیق توافق نظامی با کره جنوبی 
امضاشده در سال ۲۰۱8 منجر شد. این توافق با هدف کاهش 
تنش نظامی بین دو این کشــور همســایه امضا شد.واشنگتن 
در واکنش به آزمایش های موشــکی کره شمالی، تسلیحات و 
ادوات نظامی از جمله زیردریایی هسته ای و همچنین ناوهای 
هواپیمابــر و بمب افکن های غول پیکــر را در منطقه اعزام و 

مستقر کرد.

مقاومت لبنان در »بخشی از پاسخ اولیه« خود به 
ترور صالح العاروری، تاسیسات نظامی اسراییل در 
منطقه کوهستانی میرون را به وسیله ۶۲ موشک 
هدف قرار داد تا خط قرمز جدیدی را در برابر تل 
آویو ترسیم کند.خبرگزاری مهر، گروه بین الملل: 
نود و دومیــن روز عملیات طوفــان الاقصی به 
عنوان نقطه عطفی مهم در روند نبرد میان حزب 
الله و رژیم صهیونیستی ارزیابی می شود. پس از 
ترور صالح العاروری نایب رئیس دفتر سیاســی 
و مسؤول شــاخه کرانه باختری جنبش حماس 
در ضاحیه بیروت، مقاومت لبنان در »بخشی از 
پاسخ اولیه« خود به این ترور هدفمند، تأسیسات 
نظامی اســرائیل در منطقه کوهستانی میرون را 
به وسیله ۶۲ موشک هدف قرار داد. سید حسن 

نصرالله دبیرکل حزب الله لبنان در ســخنرانی روز جمعه چهارم ژانویه درباره پاســخ به شهادت صالح 
العاروری در خاک لبنان گفت که این جنایت بدون پاســخ و مجازات نخواهد ماند.پس از این پاســخ 
سطحی از درگیری میان نیروهای لبنانی و ارتش رژیم صهیونیستی در جبهه شمالی اتفاق افتاد. به نظر 
می رسد »سید مقاومت« قصد دارد با ترسیم »خط قرمز جدید« در برابر تل آویو نسبت به عواقب ترور 
فرماندهان و شخصیت های سیاسی مقاومت در خاک لبنان به صهیونیست ها هشدار دهد. در نگاه حزب 
الله تحقق اهداف سه گانه کابینه جنگ رژیم به معنای فراهم شدن موقعیت برای آغاز دور جدید تجاوزات 
اسرائیل به مرزهای شمالی است. برهمین اساس مقاومت برای حفظ »بازدارندگی« هجده ساله در برابر 
تل آویو لازم است رویکردی »تهاجمی« اتخاذ کرده تا از گسترش دامنه جنگ در منطقه شرق مدیترانه 
جلوگیری کند. در ادامه این یادداشت سعی خواهیم کرد تا نگاهی به رویکرد جدید حزب الله لبنان در 
برابر رژیم صهیونیســتی داشته باشیم.شنبه سیاه برای صهیونیست ها پس از حمله گسترده یگان های 
موشکی حزب الله به پایگاه کوهستانی میرون، واحد رسانه ای این جنبش با صدور هفت بیانیه جداگانه 
مســؤولیت سلسله عملیات های مقاومت علیه اسرائیل را در نقاط مرزی پذیرفت. در این بیانیه ها آمده 
اســت حزب الله پایگاه ها و محل تجمع صهیونیست ها را با تسلیحات مناسب هدف قرار داده است. در 
واکنش به حمله های بی سابقه مقاومت لبنان به یکی از دو پایگاه مهم نیروی هوایی اسرائیل، بسیاری 
از فرماندهان صهیونیســت این حمله را یک اتفاق نادر ارزیابی کردند. در پاســخ به حمله های انتقام 
جویانه مقاومت، ارتش اســرائیل با اســتفاده از مهمات ممنوعه فسفر سفید جنوب لبنان را هدف قرار 
داد. به عنوان مثال در جریان سه حمله هوایی به منطقه ای بین الشرقیه و الصیدا بخشی از تأسیسات 
و زیرساخت های مقاومت مورد هدف قرار گرفت. مناطق یارون، رامیه و میس الجبل دیگر نواحی بودند 
که از ســوی نیرو هوایی اســرائیل مورد حمله قرار گرفتند. در جریان درگیری های شنبه پنجم ژانویه 
در جبهه شمالی، جمعی از رزمندگان لبنانی به شهادت رسیدند تا به این ترتیب تعداد شهدای »علی 
طریق القدس« از مرز ۱55 نفر عبور کند. با افزایش دامنه حمله های اســرائیل به مناطق غیرنظامی، 
حزب الله از مردم لبنان خواســت تا به مناطق مورد حمله رژیم نزدیک نشده و فرآیند امداد رسانی به 
مجروحان احتمالی را به نیروهای امدادی واگذار کنند. پیش از این مقاومت لبنان به رژیم صهیونیستی 
هشدار داده بود که در صورت تداوم حمله به اهداف غیرنظامی در خاک لبنان، حزب الله دست به اقدام 
متقابل علیه شهرک های صهیونیست نشین خواهد زد.نتانیاهو و سیاست صدور بحران یکی از شدیدترین 
تبادلات آتش میان حزب الله و رژیم صهیونیســتی تنها یک روز پس ســخنرانی سید حسن نصرالله و 
تهدید وی به گرفتن انتقام صالح العاروری رخ داد. دبیرکل حزب الله در پاســخ به درخواست جمعی از 
ساکنان شمال فلسطین اشغالی از ارتش اسرائیل برای حمله لبنان گفته بود که ساکنان شمال فلسطین 
اشــغالی نخستین کســانی خواهند بود که بهای این جنگ احتمالی را پرداخت خواهند کرد.پیش از 

ایــن برخی منابع عبری از برنامه ریزی گالانت- 
نتانیاهو برای سو اســتفاده از افزایش تنش های 
مرزی برای بقا در قــدرت و ایجاد جبهه جدید 
در شمال سرزمین های اشغالی خبر داده بودند. 
به عبارت دیگر نخست وزیر کنونی اسراییل برای 
فــرار از پیامدهای احتمالــی حمله هفتم اکتبر 
مانند تشــکیل کمیته حقیقت یاب، فعال شدن 
پرونده های قضایی، سقوط کابینه و حتی مرگ 
سیاســی راهی جز تداوم جنگ نیافته و دائماً بر 
تحقق اهداف سه گانه جنگ و احیای بازدارندگی 
در برابر مقاومت تاکید می کند. برخی کارشناسان 
مسایل فلسطین معتقدند جدال نتانیاهو و گانتز 
در جلســه اضطراری کابینه ناشی از اختلاف بر 
ســر دو دیدگاه متفاوت درباره ادامه جنگ بوده 
است. بنی گانتز از رهبران اصلی اپوزیسیون اسراییل نتانیاهو را تهدید کرده است که باید بین »اتحاد« 
یا »بازی سیاسی« دست به انتخاب بزند.با تشدید تنش ها در مرز رژیم صهیونیستی- لبنان، جوزف بورل 
مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا به بیروت و آموس هاشتاین نماینده بایدن در امور خاورمیانه به 
سرزمین های اشغالی سفر کردند تا بتوانند از طریق گزینه »مذاکرات دیپلماتیک« جلوی جنگی قریب 
القوع در منطقه شامات را بگیرند. در حالی واشنگتن- بروکسل با افزایش تحرکات دیپلماتیک به دنبال 
کاهش تنش میان حزب الله و رژیم صهیونیستی هستند که ارتش اسراییل بدون توجه به اراده جهانی 
برای پایان جنگ و ارسال کمک های بشردوستانه به این منطقه تصمیم گرفته است تا دامنه نبرد در غزه 
را به سمت جنوب این باریکه گسترش دهد. در چنین شرایطی شبکه گروه های مقاومت براساس راهبرد 
»وحدت میدان ها« و رسالت دینی خود برای دفاع از هم کیش خود چاره ای جز ادامه »نبرد محدود و 
هدفمند« با صهیونیســت ها ندارند. اگر تل آویو قصد دارد تا به هر قیمتی جنگ غزه را ادامه دهد آنگاه 
باید خود را آماده خالی از سکنه شدن شمال و جنوب فلسطین اشغالی کند. به »صفر« رسیدن میزان 
فعالیت بندر ایلات شاید نمونه خوبی برای فهم سرنوشت سایر کانون های اقتصادی اسراییل در صورت 
تداوم جنگ با جنبش مقاومت اسلامی در منطقه غزه باشد.در جریان سخنرانی اخیر دبیرکل حزب الله، 
وی بار دیگر به ابعاد جدیدی از تقابل مقاومت لبنان و رژیم صهیونیستی در صحنه نبرد اشاره کرد. سید 
حسن نصرالله اعلام کرد که حزب الله از هشتم اکتبر در حمایت از عملیات طوفان الاقصی و گروه های 
مقاومت در نوار غزه، حمله های هدفمند علیه ارتش اسراییل را آغاز کرده است. به گفته وی از روزهای 
ابتدایی جنگ تاکنون قریب به ۶7۰ عملیات نظامی علیه اسراییل صورت گرفته که به دنبال ۴8 پایگاه 
نظامی، ۱۱ مقر در عمق خاک فلسطین اشغالی، 5۰ نقطه مرزی و ۱7 شهرک مورد حمله قرار گرفتند. 
علاوه بر این، حمله های ترکیبی حزب الله به شهرک صهیونیست نشین شمال فلسطین اشغالی سبب 
آواره شدن ۲5۰ هزار صهیونیست شده است. با توجه به سخنرانی اخیر دبیرکل مقاومت لبنان و تحولات 
جاری در جبهه شــمالی به نظر می رســد حزب الله قصد دارد تا با »تهاجمی تر کردن« موضع خود در 
قبال ماشین جنگی اسراییل، از جنگی گسترده در مرز لبنان پیشگیری کند.پیش از این روزنامه عبری 
جرزالم پســت در مطلبی مدعی شده بود که نیروهای »رضوان« ۲ الی ۳ کیلومتر از نقطه صفر مرزی 
فاصله گرفتند. نوع تحرکات میدانی و گســترش دامنه حمله های موشکی مقاومت حاکی از این نکته 
اســت که حزب الله برای جلوگیری از »جنگ منطقه ای« به صورت هوشــمند مذاکرات دیپلماتیک و 
نبرد میدانی با رژیم صهیونیستی را دنبال می کند. اگر قدرت های غربی حقیقتاً به دنبال برداشتن سایه 
جنگ منطقه ای هستند ابتدا باید تل آویو را برای آتش بس پایدار و تسهیل فرآیند تبادل اسرا تحت فشار 
بگذارند. اقداماتی همچون ترور صالح العاروری یا تداوم تجاوز زمینی به نقاط مختلف غزه تنها منجر به 

پیچیده تر شدن جنگ و آتش بس احتمالی میان طرفین منازعه خواهد شد.

پاسخ کوبنده به ترور »العاروری«؛ راهبرد حزب الله در برابر تل آویو

نتایج نظرســنجی جدید تلگراف نشــان می دهد، همزمان با چالش های جو بایدن در کنگره ایالات متحده برای کمک به 
اوکراین، رای دهندگان در ایالت های کلیدی این کشــور معتقدند که آمریکا »کمک هــای نظامی بیش از اندازه ای« را به 
اوکراین ارسال کرده است.به گزارش ایسنا، یک سوم از رای دهندگان در ایالت های چرخشی آمریکا می گویند که این کشور 
»بیش از اندازه« از اوکراین حمایت می کند، درحالیکه درصد بســیاری از  مردم در پنج ایالت از این شش ایالت می گویند 
این کمک ها باید قطع شوند.»ایالات چرخشی« گرایش حزبی مشخصی ندارند و به همین دلیل هم نامزد دموکرات و هم 
کاندیدای جمهوری خواه در آن ها شانس پیروزی دارند.واشنگتن ادعا می کند، روسیه در زمستان جاری زیرساخت های کلیدی اوکراین را بمباران خواهد کرد و به همین 
دلیل جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا نســبت به تصویب بودجه ۶۱ میلیارد دلاری کنگره برای اوکراین عجله می کند.تازه ترین نظرســنجی که از ایالت های چرخشی 
آمریکا توسط گروه تحقیقاتی »ردِفیلد و ویلتون استراتژی برای تلگراف« انجام شد، نشان می دهد که سیاست های دونالد ترامپ، رئیس جمهوری سابق آمریکا درباره 
اوکراین مورد استقبال و حمایت زیادی در ایالت های آریزونا، فلوریدا، جورجیا، میشیگان، کارولینای شالی و پنسیلوانیا قرار گرفته است.در پنج ایالت از این شش ایالت، 
۳۲ درصد گفتند حمایت آمریکا از اوکراین »بسیار زیاد« است و درحالیکه ۳۳ درصد همین موضوع را در ایالت پنسیلوانیا گزارش دادند.بین ۳۰ تا ۳7 درصد گفتند 

که این حمایت ها باید کاهش یابد و ۱5 الی ۱9 درصد استدلال کردند که این کمک ها باید افزایش پیدا کند.

در تعدادی از پایتخت های کشــورهای اروپایی و آمریکایی راهپیمایی در حمایت از فلسطینیان و نیز در محکومیت تجاوزات 
رژیم صهیونیستی علیه غزه برپا شد.به گزارش ایسنا، شماری از شهروندان انگلیسی و کارکنان بخش بهداشت در لندن تجمع 
اعتراض آمیزی را در مقابل مقر پارلمان انگلیس در حمایت از فلســطین برپا کرده و خواستار توقف جنگ رژیم صهیونیستی 
علیه نوار غزه شدند.براساس گزارش خبرگزاری آناتولی، معترضان با در دست داشتن پلاکاردهایی حملات رژیم صهیونیستی 

به نوار غزه را محکوم کردند و خواستار برقراری فوری آتش بس شدند.شرکت کنندگان در این راهپیمایی مسیرهای منتهی به مقر پارلمان انگلیس در لندن را بستند.
آنها خواستار توقف کشتارجمعی در غزه شدند و از دولت و پارلمان انگلیس نیز خواستند تا برای برقراری آتش بس فوری در غزه اقدامی را اتخاذ کنند.راهپیمایی در 
شهرهای اروپا و آمریکا در حمایت از فلسطین ادامه داردمعترضان تصاویری را از کشتار شنیع در غزه و هدف قرار دادن غیرنظامیان به ویژه زنان و کودکان در دست 
داشتند و جنایت های اشغالگران را محکوم کردند.در همین راستا، شهروندان فرانسوی در پاریس، استراسبورگ، رن و شهرهای دیگر راهپیمایی برگزار و تجاوزات رژیم 
صهیونیستی علیه غزه را محکوم کردند.آنها خواستار برقراری فوری آتش بس شدند.راهپیمایی در شهرهای اروپا و آمریکا در حمایت از فلسطین ادامه داردمعترضان 
همچنین از دولت فرانسه خواستند موضع قاطعانه تری را در قبال رژیم اشغالگر اتخاذ کند.آنها با سردادن شعارهایی سکوت بین المللی در قبال اوضاع انسانی در غزه 

را محکوم کردند.

بسیاری از آمریکایی ها از کمک های نظامی بایدن به 
اوکراین خسته هستند

راهپیمایی در شهرهای اروپا و آمریکا در حمایت از فلسطین 
ادامه دارد
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دبیر ســتاد توســعه فناوری های هوش مصنوعی و رباتیک معاونت 
علمی تاکید کرد که در حال حاضــر روند مهاجرت نخبگان حوزه 
هوش مصنوعی صعودی نیست و فعال کردن بخش خصوصی برای 
نگهداشت نخبگان در دســتور کار است.بهروز مینایی در گفت وگو 
با خبرنگار مهر، به ذکر آماری از شــرکت های دانش بنیان فعال در 
حوزه هوش مصنوعی پرداخت و گفت: ۱۹۰ شــرکت دانش بنیان 
فعــال در حوزه هوش مصنوعی داریم که این عدد منهای تیم هایی 
اســت که دارای محصولات صنعتی لبه فناوری هستند ولی هنوز 
تبدیل به شرکت نشده اند. شرکت های ثبت شده مذکور حدود ۳۰۰ 
محصــول مبتنی بر هوش مصنوعی تولید کرده اند و برخی صادرات 
نیز داشته اند.دبیر ستاد توسعه فناوری های هوش مصنوعی و رباتیک 
معاونت علمی ریاســت جمهوری افزود: یکی از همین شــرکت ها 
این طور مطرح می کرد که توانســته با عنوان یک شــرکت اماراتی، 
محصولی را به وزارت نفت آمریکا بفروشد و درآمد دلاری داشته باشد 
اما نتوانســته وزارت نفت خودمان را راضی کند که از این محصول 
استفاده کند! علت این است که بدنه صنعت هنوز عادت نکرده است 
به بخش خصوصی اعتماد کند و البته برخی هم فکر می کنند هوش 
مصنوعی جای آنها را می گیرد و خیلی علاقه ندارند به این ســمت 
بروند در حالی که اگر ســوار بر این فناوری بشوند، بهترین راهبری 
را خواهند داشت.وی ادامه داد: البته کشور ما دارد یک فرآیندی را 
در رســیدن به بلوغ صنعتی طی می کند و این اطمینان را به شما 
می دهم که این مقاومت ها مقطعی است و هژمونی صنعت انحصاری، 
در کمتر از ده سال آینده با کنشگری جوانان مخلصی که بسیاری از 
آنان حتی در مراکز مهم نظام نیز جانمایی شده اند، خواهد شکست.

مینایی در پاسخ به این ســوال که در حوزه هوش مصنوعی انتقاد 
دیگری که به تازگی مطرح می شــود، مهاجرت نخبگان اســت و از 
ســوی دیگر با پیشــرفت فناوری هوش مصنوعی در دنیا خیلی از 
کشــورهای پیشــرفته دنبال جذب نیروی انســانی ماهر و نخبه 
در ایــن حوزه هســتند علت اصلی مهاجرت را چــه می دانید و آیا 
برنامه ای برای کاهش این روند دارید، گفت: به واســطه حضورم در 
دانشگاه، با اقشار مختلفی که مهاجرت می کنند برخورد داشته ام و 
علت اصلی مهاجرت را بیشــتر دلایل اقتصادی می دانم.دبیر ستاد 
توسعه فناوری های هوش مصنوعی و رباتیک معاونت علمی ریاست 
جمهوری تاکید کرد: فکر می کنم اگر آینده دانشــجویان از جهت 
کاربســت اقتصادی، آینده نسبتاً روشنی باشد ولو اینکه درآمدشان 
نســبت به خارج از ایران پایین تر هم باشد، در وطن می مانند. دلیل 
دیگر مهاجرت را عدم اعتماد صنعت به نهاد دانشگاه می دانم.وی در 
ادامه تصریح کرد: احساس می کنم، به دلیل اینکه نخبگان آینده ی 
روشن خود را در ایران به صورت شفاف نمی بینند، مهاجرت می کنند. 
نخبگان دغدغه شان امنیت شغلی است و وقتی سایر کشورها آغوش 
خود را باز کرده اند و فرد نخبه با ورود به آن کشــور سریعاً با حقوق 
بالا استخدام می شود، بسیاری از آنها که دوستدار وطن هستند ولی 
وطن پرست نیستند، مهاجرت را به ماندن ترجیح می دهند.مینایی 
ضمن تاکید بر اینکه در حــال حاضر روند مهاجرت نخبگان حوزه 
هوش مصنوعی صعودی نیست، گفت: اینکه بگوییم آمار مهاجرت 
نسبت به قبل شدت گرفته، خیر این طور نیست. وظیفه ما به عنوان 
بخش دولتی در حوزه ی نگهداشــت نخبگان، بسترسازی است که 
اقداماتی را هم آغاز کرده ایم و دســتور کارمان این است که بیشتر 
بخــش خصوصی را فعال کنیم تا بــا به کارگیری نخبگان، آینده ی 

روشنشان برای آنها شفاف شود.

دبیر ستاد هوش مصنوعی مطرح کرد؛

وضعیت مهاجرت نخبگان 
ایرانی در حوزه هوش مصنوعی

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

خوان اول جنگ رستم با شیر!!

دی اس آئرو اسپورت لانگ، سورپرایزی فرانسوی با طعم آینده!
دی اس به عنوان برند لوکس پژو-سیتروئن در آستانه آغاز به کار نمایشگاه خودروی ژنو ۲۰۲۰ از کانسپت جدید خود با نام آئرو 
اسپورت لانگ رونمایی کرد. این کانسپت که به منظور عبور هرچه بهتر جریان هوا از روی خود طراحی شده طول ۵ متری داشته 
و فرم شاســی بلند کوپه را به خود گرفته است. این خودرو از جلوپنجره ای سود می برد که هوا را مستقیماً به کناره ها فرستاده و 
از آنجا به رینگ های ۲۳ اینچی با طراحی ویژه می رســاند تا از کل خودرو عبور کند.از دیگر ویژگی های برجســته آئرو اسپورت 
لانگ می توان به صفحه ای در جلوپنجره اشاره کرد که دارای حسگرهای متنوع است. چراغ ها و دیلایت های LED نیز جزو دیگر 
موارد برجسته می باشند. داخل کابین نیز طراحی بسیار برجسته ای وجود دارد. در آغاز باید گفت این بخش خودرو دارای دو نوار 
پهن است که جایگزین صفحات نمایش سنتی شده اند. نوار پایینی برای نمایش اطلاعات تابیده شده از نوار بالایی بکار می رود. 
هر سرنشین دارای صفحه نمایش خاص خود بوده تا در سفرهای طولانی مشغول باشند. یک جفت صفحه نمایش دیگر هم نشان 

دهنده ی تصاویر آینه های دیجیتال هستند.

جاه طلبی های بی انتهای مغز متفکر عنابی ها
وینگر قطری ها با ســرعت و تکنیک بالایی که دارد می تواند برای هر تیمی خطرناک و دردسرآفرین باشد.به گزارش ایسنا، تیم 
ملی فوتبال قطر با درخشــش ستارگانی چون اکرم عفیف، حســن الهیدوس و معز علی در دوره قبل توانست قهرمانی در جام 
ملت های آسیا را به دست آورد. اکرم عفیف از بازیکنان کلیدی و تاثیرگذار السد و تیم ملی فوتبال قطر است.کرم عفیف، وینگر 
۲۷ســاله، به دنبال تکرار جادوی ۲۰۱۹ در جام ملت های آسیاست. قطر در هجدهمین دوره مسابقات در اندیشه دفاع از عنوان 
قهرمانی اش اســت و برای این هدف خیلی روی اکرم عفیف حساب باز کرده است. همچنین یک سرمربی جدید به نام مارکس 
لوپس هدایت تیم ملی قطر را بر عهده گرفت و جایگزین کارلوس کی روش شــد. در واقع لوپس سومین سرمربی قطر در کمتر 

از یک سال اخیر است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظرافت جوجه تیغی
کتاب ظرافت جوجه تیغی رمانی زیبا با درون مایه ای قوی 
از خانم موریل باربری، رمان نویس مراکشی الاصل و استاد 
فلسفه است. به هنگام انتشار کتاب در سال ۲۰۰۶ از رمان 
استقبال گسترده ای شد و با فروش میلیونی و جوایز متعدد 
موفقیت های زیادی برای نویسنده اش به همراه داشت. این 
رمان همچنین در سال ۲۰۰۷ جایزه سال اتحادیه ناشران 
فرانســوی را از آن خود کرد. در سال ۲۰۰۹ براساس این 
کتاب فیلمی نیز ســاخته شده است. ظرافت جوجه تیغی 
کتابی است که همانند اسمش ساده و معمول نیست! کتابی 
با بن مایه فلسفی، عمیق اما دلچسب، کتاب سخت خوانی 
که به مرور آســان می شود! به طور کلی می شود گفت که 
اگر به دنبال کتابی هســتید که هم میل شما را به فلسفه 
و موضوعات اجتماعی اقناع کند و هم ذات داستانی داشته 
باشد، این کتاب برای شماست! قسمت عمده کتاب در مورد 
خانم میشل، سرایدار ۵۴ ساله یک ساختمان هشت طبقه در محله اشرافی در پاریس است که ساکنان آن 
همه افراد طراز اول جامعه، تحصیلکرده و ثروتمنداند. راوی فرعی و دوم داستان، دختری ۱۲ ساله ساکن یکی 
از طبقات این آپارتمان، از خانواده ای مرفه و روشنفکر است. تا به اینجا تفاوت طبقاتی، فرهنگی و همینطور 
ســنی دو راوی، به نظر بزرگترین کنتراســت و تضاد بین زاویه دید دو راوی متفاوت است اما ماجرا فراتر از 
این هاســت. خواننده در همان صفحات ابتدایی متوجه می شــود که راوی اصلی )یعنی خانم میشل( فردی 
کتاب خوان و آگاه است و بعد در وحله دوم متوجه شغل راوی )یعنی شغل سرایداری( می شود. پس در همان 
ابتدا ما با ســاختاری عرف شکن و ضد کلیشه مواجهیم .در مورد راوی دوم هم وضع به همین منوال است! 
خواننده با اندیشه ای عمیق )که نام فصل هایی است که راوی دوم روایت آن را بر عهده دارد( روبه رو می شود 
که از طرف ذهنیتی پخته به نظر می رســد و بازهم در وحله دوم متوجه می شــود که راوی این اندیشه های 
عمیق، صرفا دختری ۱۲ است! تمام این پارادوکس های موجود، دو راوی را در عین دور بودن ظاهری به هم 
نزدیک کرده و پیوند می دهد. داستان به طور کلی حول ذهنیات و اندیشه های خانم میشل و پالوما )همان 

دختر ۱۲ ساله( می گردد و روابط و کنش های این دو را نسبت به آدم های اطرافشان بیان می کند.

برادران کوئن 
جوئل کوئن )زاده ۲۹ نوامبر۱۹۵۴ سنت لوئیس پارک، مینه سوتا، 
آمریکا( و ایتن کوئن )زاده ۲۱ سپتامبر۱۹۵۷ سنت لوئیس پارک، 
مینه ســوتا، آمریکا( معروف به برادران کوئن دو فیلم ساز آمریکایی 
هســتند. این دو برادر فیلمســاز کــه اولین فیلم بلندشــان را در 
۱۹۸۴ ساختند، کار نوشــتن فیلمنامه، تهیه کنندگی، کارگردانی 
و تدوین و فیلم هایشــان را به طور مشترک انجام می دهند، هرچند 
در عنوان بنــدی اکثر آثار آن ها نام جوئل به عنوان کارگردان، و نام 
ایتن به عنوان تهیه کننده ذکر می شود.مجله توتال در سال ۲۰۰۶ 
کوئن ها را به عنوان نوزدهمین فیلمساز برتر دنیا برگزید. همچنین 
این مجله این دو برادر را به عنوان سومین فیلمساز برتر فعال سینما 
انتخاب کرد. جوئل کوئن در ســال ۲۰۲۱ با ساخت تراژدی مکبث 
اولین فیلم بدون همکاری برادرش را ساخت. جوئل و ایتن کوئن در 
خانواده ای یهودی در شــهر سنت لوئیس پارک واقع در ایالت مینه 
ســوتای آمریکا به دنیا آمدند )جوئل: ۲۹ نوامبر ۱۹۵۴، ایتن: ۲۱ 
سپتامبر ۱۹۵۷( پدرشان ادوارد، استاد اقتصاد دانشگاه مینه سوتا و 
مادرشان رنِا، استاد تاریخ هنر در دانشگاه سنت کلود بود. در کودکی، جوئل توانست با پولی که از کار چمن زنی به دست 
آورده بود یک دوربین سوپر۸ بخرد تا همراه برادرش فیلم هایی را که در تلویزیون دیده بودند بازسازی کنند. آن ها از پسر 
همسایه شان زیمرس برای بازی در این فیلم ها استفاده می کردند. از نخستین فیلم هایی که در این دوره با دوربین سوپر۸ 
خود ســاختند می توان به فیلم هنری کیسینجر، مرد پرمشغله اشاره کرد. در فیلم زیمرس در زامبیا، ایتن در نقش یک 
آفریقایی نیزه به دست ظاهر شد. برادرها در ۱۹۷۳ و ۱۹۷۶ از دبیرستان سنت لوئیس پارک فارغ التحصیل شدند. سپس 
جوئل در رشته کارگردانی در دانشگاه نیویورک، و ایتن در رشته فلسفه دانشگاه پرینستون ادامه تحصیل دادند. پایان نامهٔ 
ایتن مقاله ای بود با عنوان دو رویکرد به فلسفهٔ متاخر ویتگنشتاین. جوئل در ۱۹۸۴ با فرانسیس مک دورمند ازدواج کرد. 
مک دورمند در همین سال در نخستین فیلم بلند کوئن ها با عنوان تقاص )خون ساده( بازی کرد. این بازیگر زن به غیر از 
این تاکنون در پنج فیلم دیگر از آثار برادران کوئن بازی کرده. این بازی ها شامل نقش های کوچکی در بزرگ کردن آریزونا 
و گذرگاه میلر، یا نقش های بزرگ تری در تقاص، فارگو )که بخاطر بازی در این فیلم برندهٔ اسکار شد(، مردی که آنجا نبود 
و پس از خواندن بسوزان است. ایتن کوئن هم در سال ۱۹۹۰ با تریشیا کوک تدوینگر فیلم ازدواج کرد. جوئل و همسرش 
یک پسر اهل پاراگوئه را به فرزندخواندگی پذیرفته اند و ایتان و همسرش یک پسر و یک دختر دارند. هر دو آن ها به همراه 

همسرانشان در شهر نیویورک سکونت دارن

فرهنگ

معاون وزیر علوم و رییس سازمان پژوهش های علمی و 
صنعتی ایران از راه اندازی مرکز ملی طراحی و ســاخت 
دیجیتال و پرینت ســه بعدی در پژوهشکده مکانیک 
این سازمان خبر داد.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل 
از ســازمان پژوهش های علمی و صنعتی ایران، حسن 
زمانیان با بیان این که پس از ســال ها تلاش در حوزه 
طراحی و ساخت، پرینت سه بعدی یک خیزش نوآورانه 
ضروری جهت توســعه و پیشرفت فناورانه کشور ایجاد 
شــده اســت، گفت: جهت گیری دقیق و حمایت های 
همه جانبــه از محورهای انقلاب صنعتی چهارم و بطور 
مشــخص روش های نوین و هوشمند چاپ سه بعدی، 
کلید برون رفت از بســیاری از مشکلات تحریم است و 
لازمه این امر ارتقای برنامه های راهبردی، شــکل گیری 
ســرمایه گذاری های متمرکــز و جدی و اســتفاده از 
زیرساخت ها در جهت توســعه این فناوری های جدید 
اســت. همانطور کــه دنیا اهمیــت اقتدارآفرین علم و 
فناوری را درک کرده و سرمایه گذاری های بزرگی روی این زمینه و جذب نیروی انسانی متخصص 
انجــام می دهد.وی عنوان کرد: همــه فعالین باید پای کار بیایند و ارتباط بین پژوهشــکده ها و 
مجموعه های دانش بنیان و نهادهای بزرگ شکل بگیرد تا از این مرحله عبور کنیم و به سرمنزل 
مقصود، به معنای سهم قابل توجه محصولات و خدمات دانش بنیان در تولید ناخالص ملی برسیم 
که با توجه به جایگاه سازمان پژوهش های علمی و صنعتی ایران، پتانسیل این را داریم تا به عنوان 

مرجع این فناوری باشیم.

رییس سازمان پژوهش های علمی و صنعتی خبر داد؛

راه اندازی مرکز ملی پرینت سه بعدی
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